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Tri v vrsto, četrta v tožbo
Ljubljana, Posavje - Vlada RS je pred 

dnevi odločila, da bo Agencija za radio
aktivne odpadke (ARAO) svoje nadaljnje 
aktivnosti v iskanju končne lokacije za 
odlagališče nizko in srednje radioaktivnih 
odpadkov usmerila samo v Posavje. Posto
pek je skozi predprimerjalno študijo o 
dvanajstih lokacijah v petih občinah izločil 
tri, kjer naj bi potekale natančne raziskave 
terena in drugih potrebnih varnostnih stan
dardov. Te lokacije so v Vrbini pri nukle
arki, Cagoš pri Studencu, za katerega še 
vsi domačini prej niso slišali, saj je to od
maknjeno območje z eno samo hišo, ter 
rudnik Globoko.

Predstavniki krajevnih skupnosti, kjer 
so omenjene lokacije, so zadovoljni, saj 
terenske raziskave prinašajo odškodnino. 
Vsaka občina bo dobila približno 57 mili
jonov SIT in čeprav noben župan tega de
narja ni v celoti obljubil sredini, ki bo to 
rento “omogočila”, bo tja vendarle odšlo 
več cvenka, kot ga gre ob običajnih pro
računskih delitvah.

Zupan občine Šmartno pri Litiji pa že 
danes trdi, daje največja izkazana družbe
na sprejemljivost v njegovi občini. Priza
det, ker vlada njihove lokacije Rakovnik 
ni potrdila v ožji izbor, se je pritožil.
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Projekt stoletja za 
posavski promet

Arto - Župan občine Krško Franci Bogovič je v Dvorcu Impoljca s tremi ministrstvi ter Holdin
gom Slovenske elektrarne (HSE) podpisal protokol o ureditvi medsebojnih razmerij pri izgradnji 
obvoznice Krško. Gre za razrez njihovih finančnih obveznosti v obdobju od leta 2006 do 2010, ko 
Daj bi bila celotna obvoznica z dvema mostovoma čez Savo zaključena.

Projekt, ki gaje uspelo Krčanom 
sPraviti v državni lokacijski načrt 
(DLN) hidroelektrarne Sotelsko, je 
preden preko 2,5 milijarde SIT. Po- 
eg HSE ga bodo sofinancirali Mini
strstvo za okolje, Ministrstvo za 
Promet, gospodarsko ministrstvo in 
tudi občina Krško.

Idejna zasnova predvideva ob
voznico s krožiščem in mostom čez 

,avo pri Sotelskem in naprej po na- 
^lPu tik ob železniški progi, v na
devanju pa po območju opuščenih 
folezniških tirov pri starem mestnem 
Jedru Vidma ter po trasi sedanje 
°kalne ceste vzdolž Save do načr-

Vanega novega mostu v Žadovinku 
Priključkom pri Mercatorju.
Most pri bodoči elektrarni naj bi 

,e Začel graditi že v drugi polovici 
2006 in bo v letu dni zaključen. 

°lg bo 132 m. Gradnjo obvoznice 
v° nasipu, s katerim se bo hkrati 
uar°vala železnica, bo poenostavila 
Poraba materiala iz Save, saj se bo 

tr lzkopu gradbene jame za elek- 
nabralo 100 tisoč kubikov pri-

V()ern.e podlage. Most in ta del ob- 
kofn'Ce k° sPrva služil investitorju 

gradbiščna povezava.
, elotna obvoznica z mostovoma 
jtninsko in gradbeno razdeljena

K te:
v trj ----giauu^/uu uu,uwjw>uu

Let ^taPe’ vsaka etapa pa v faze. 
a 2008 in 2009 naj bi intenzivno

Tako bo, ko bo zgrajena obvoznica.
gradili njen spodnji del in most pri 
nuklearki. Prva etapa zgornjega dela 
obvoznice z mostom je ocenjena na 
727 milijonov SIT, od katerih je 
delež občine Krško 54 milijonov, 
najbolj bo finančno obremenjeno 
prometno ministrstvo s 473 milijo
ni. Druga etapa je ocenjena na 756 
milijonov SIT, v njej je najvišji delež 
okoljskega ministrstva, ki bo zago
tovilo 397 milijonov SIT, krška 
občina pa bo udeležena z 29 milijo
ni SIT. Ob dejstvu, da bodo z elek
trarno Krčani dobili celovito promet

no ureditev, bo njihov finančni vlo
žek v prvih dveh etapah gradnje za
nemarljiv. Večji prispevek sofinanci
ranja in sicer 301 milijon SIT se jim 
obeta v etapi gradnje mostu pri nu
klearki s potrebnimi priključki, ki 
je v prvi fazi ocenjena na milijardo 
in 150 milijonov SIT.

V protokolu je ob postavljeni 
okvirni dinamiki še zapisano, da se 
bo obvoznica v celoti zgradila gle
de na finančne možnosti državnega 
in občinskega proračuna.

Branka Dernovšek

Zaupala in postala 
brezdomca

Bukošek - Sosedje poznajo žalostno zgodbo očeta in hčerke Vili- 
balda in Jane Kosirnik, ki sta predlani v mrzlem decembrskem dnevu 
ostala brez strehe nad glavo, ne vedoč, kaj se jima sploh dogaja. Žen
ska, ki stajo vzela k sebi, da bi zanju skrbela in bi po njuni smrti dobila 
hišo v last, ju je grdo izigrala. Poslovno zmanjšano sposobnima človeko
ma je namesto izročilne pogodbe v podpis podtaknila kupoprodajno 
pogodbo in nekaj dni pred božičem zamenjala ključavnico. Ostareli oče 
in hčerka, oba bolnika, nista več mogla vstopiti. V šoku nista dojela, 
kaj se sploh dogaja, saj sta dotlej prijazni ženski, ki jima je pomagala, 
neizmerno zaupala.

Od takrat živita v Domu starejših občanov v Brežicah, vendar imata 
v rokah odločbo sodišča, daje hiša njuna. Brankica Hudina Sladič, ki 
ju je naplahtala, se mora izseliti. Lahko se zgodi, dajo bo sodni izvršitelj 
prav v mrzlem decembru postavil na cesto.

Pregovor pravi, da se v življenju vse plača in vse vrača.

...na strani 4

Tičar premeščen?
Brežice - Brežiški župan Ivan Molan je sprejel odlok o premestitvi 

dosedanjega vodje oddelka za gospodarske javne službe in zadeve Boja
na Tičarja na oddelek za prostorski razvoj in načrtovanje. Tičar seje na 
odločitev župana pritožil na Ministrstvo za javno upravo, to naj bi o 
pritožbi odločilo v enem mesecu in sicer najkasneje do 10. decembra. 
Molan pojasnjuje, da so razlogi za premestitev, ki sojih navedli tudi v 
odločbi, slednje Tičar sicer menda ni želel podpisati, delovne potrebe. 
Tičar za SavaGlas županove odločitve ni želel komentirati, na občini pa 
so povedali, daje v pritožbi kot argument navedel, da ga kot delavca na 
položaju ne morejo premestiti. O novih imenih na čelu oddelka, ki ga 
začasno vodi Roman Matjašič, Molan ne želi govoriti, preden odločitev 
ne bo pravnomočna. Župan je še dejal, da veliko več sprememb v 
občinski upravi ne bo, saj so sistemizacijo že izvedli in priznava, daje 
bilo še nekaj drugih pritožb. M.K.

če želite postati vidni, če želite postati brani, pišite, fotografirajte, oglašujte v našem časopisu... pokličite 07/4991 250
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HE Boštanj obratuje, Blanca se gradi

Prvi kilovati kmalu v omrežje
Boštanj, Blanca - “Danes je velik dan za Posavje in za slovensko energetiko,” je na gradbišču HE Blanca 
dejal minister za okolje Janez Podobnik, ki je skupaj z ministrom za gospodarstvo Andrejem Vizjakom, 
direktorjem Holdinga Slovenske elektrarne Jožetom Zagožnom ter sevniškim županom Kristijanom Jancem 
položil temeljni kamen za HE Blanca. Pred tem pa je bil na boštanjski elektrarni sinhroniziran prvi agregat.

Postavitev temeljnega kamna za HE Blanca

Vodni prostor je 
zanemarjen...

Sevnica - Razdejanja na hišah, cestah in potokih, ki 
jih je povzročilo avgustovsko neurje, kažejo na to, da 
se moramo ves čas intenzivno ukvarjati s problemati
ko urejanja odtokov voda ter koriščenjem njene ener
gije in prostora. Ker je bilo tudi Posavje priča polet
nega opustošenja in ker se v Posavju gradi veriga 
hidroelektrarn, sta Društvo vodarjev Slovenije in Slo
venski nacionalni komite za velike pregrade prav v 
Sevnici pripravila problemsko konferenco o vodah.

Sinhronizacija agregata 1, 
ki jo je izvedel minister za go
spodarstvo Andrej Vizjak, je 
ena najpomembnejših prelom
nic v fazi izgradnje HE Boš
tanj. Z njo se potrjuje pravil
nost dobave in montaže elek- 
tro in strojne opreme v naj
širšem smislu. Hkrati sinhro
nizacija pomeni, da je elek
trarna začela izpolnjevati svoj 
primarni cilj, to je proizvod
njo električne energije. Po us
pešni sinhronizaciji se bodo 
nadaljevah zagonski preizkusi 
agregata 1, v okviru katerih 
bodo proizvedene in v sloven
ski elektroenergetski sistem 
oddane prve testne kilovatne 
ure električne energije. Celo

ten postopek sinhronizacije je 
popolnoma avtomatiziran.

Do odprtja HE Boštanj 
maja 2006je potrebno zaklju
čiti vsa dela in preizkuse na 
agregatu 2 (sinhronizacija bo 
še v letošnjem letu) in agrega
tu 3 (sinhronizacija bo v za
četku leta 2006), vsa preosta
la gradbena dela ter opraviti 
zahteven tehnični pregled.

Istega dne pa je bil položen 
tudi temeljni kamen za drugo 
(če ne štejemo HE Vrhovo) v 
verigi HE na spodnji Savi, 
HE Blanca. Junija letos spre
jeti državni lokacijski načrt za 
to elektrarno je namreč omo
gočil nadaljevanje postopkov 
pridobivanja zemljišč za po

trebe gradnje, projekt za pri
dobitev gradbenega dovoljen
ja jezovne zgradbe, ki jo 
sestavljajo strojnica in preliv- 
na polja, je bil dokončan in 
revidiran avgusta 2005, grad
beno dovoljenje pa je bilo 
izdano pred dnevi. Kot je ob 
položitvi temeljnega kamna 
dejal minister Vizjak, je bila 
podpisana tudi prva pogodba 
za Lot 1, delo pa so dobili do
mači izvajalci.

S položitvijo temeljnega 
kamna za HE Blanca se bodo 
začela pripravljalna dela, ki 
obsegajo izkop in ograditev 
gradbene jame ter izvedbo pri
padajoče infrastrukture grad
bišča. Dela se bodo v prihod

njem letu nadaljevala z izved
bo glavnih gradbenih del, ki 
jih predstavlja gradnja stroj
ničnega objekta in prelivnih 
polj ter z montažo opreme. HE 
Blanca bo z obratovanjem 
začela leta 2009. Že leta 2006 
pa se bo začela gradnja HE 
Krško.

Skupni prispevek hidro
elektrarn Boštanj, Blanca, 
Brežice, Krško in Mokrice bo 
po končani gradnji znašal 21 
odstotkov celotne proizvodnje 
slovenskih hidroelektrarn in s 
tem 6-odstotno skupno pokri
tost celotne slovenske porabe.

Nada Černič Cvetanovski

Ekstremni vremenski pojavi 
nas lahko doletijo kadarkoli, 
bolj ali manj pripravljene. In 
včasih se zdi, daje problemati
ka urejanja vodotokov v širši 
družbi aktualna le ob ekstrem
nih dogodkih, ki jim rečemo 
naravne nesreče, pravi dr. Lidi
ja Globevnik, predsednica 
Društva vodarjev Slovenije. 
Strokovnjaki so si enotni, da 
gradnja na poplavnih in od pla
zov ogroženih območjih zasluži 
posebno pozornost, če že ne 
prepoved. Cestni in železniški 
prepusti morajo biti ustrezno 
veliki, struge v naseljih dovolj 
pretočne, obrežja primemo utr
jena in podobno.

Vodni prostorje v Sloveniji 
zanemarjen, nespoštovan in 
neupoštevan, pravi Globevni- 
kova. Da pa vse le ni tako pe
simistično, dokazujejo aktiv
nosti na spodnji Savi, za katero 
je podpisan koncesijski akt o 
rabi vodne energije za proiz
vodnjo električne. V začetku 
tega leta je evropska ribiška 
zvezapozvala slovenske strokov
njake, da podajo svoja mnenja 
o vplivih HE na ribji živelj. 
Člani društva vodarjev in slo
venskega društva za visoke pre
grade pa so začutili, daje pro

blematika tako široka, da bi bilo 
treba začeti razpravljati o vseh 
učinkih gradnje HE na okolje, 
naravo, ekonomski razvoj in 
socialno stabilnost. Hkrati stro
kovnjaki ugotavljajo, daje tre
ba obravnavati tudi vplive po
segov v vodotoke na vodni in 
obvodni svet v celoti, ne le ob 
HE. Poleg tega je bila v pretek
losti vidno spremenjena skoraj 
četrtina dolžine vodotokov. Te 
spremembe so se v preteklosti 
dogajale zaradi pospeševanja 
kmetijske dejavnosti in urbani
zacije, danes se dogajajo zaradi 
gradnje in posodobitev HE in 
cestnega omrežja ter varstva 
naselij pred poplavami.

Dejstvo, da je v Sloveniji 
sprejetih 16 ključnih zakonov, 
ki vključujejo elemente ravnan
ja z vodami, kaže na to, da ce
lovitega upravljanja z vodami 
ni. Kljub temu strokovnjaki 
menijo, da obilica novih za
konov in predpisov stanja ne bi 
izboljšala. Rešitev je potrebno 
iskati v razumevanju naravnih 
in družbenih procesov, v po
znavanju zakonskih osnov in 
možnosti, v sposobnosti komu
niciranj a in iskanja modrih 
rešitev.

Nada Černič CvetanovskiGostje so si ogledali notranjost HE Boštanj.

POSAVSKE nt/SICE

Čakajoč na rušenje

Obljube, obeti in 
dejanja

Odnosi med brežiško, kr
ško in sevniško občino so še 
naprej hladni, pravzaprav kar 
zamrznjeni in hlad vlada med

pomembnimi ljudmi, ki so
odločajo o marsičem. In nič 
ne kaže, da se bodo posavski 
veljaki kaj kmalu dogovori
li o sedežih najpomembnej
ših regionalnih ustanov.

Razočarani so lahko tudi 
tisti, ki so si obetali, da bo 
gordijski vozel nezaupanja, 
pišmeuhovstva, mešetarje
nja, podtikanja in samovšeč
nosti presekal Svet posavskih 
občin. Toda Ivan Molan, 
predsedujoči temu jalovemu 
medobčinskemu organu, pra
vi, da morajo po pravilih še 
pred sejo doseči poenotenje 
vsi trije župani. V tem ne us
pevajo, vsak je v svojem ob

činskem svetu celo izsilil sklep 
o sedežih v svoji občini. Bo
govič seje pri tem skril za po
slanca Pajka, Molan za svet
nika Baškoviča in Janc za 
občinsko upravo! Zdaj je že 
očitno, da do trojnega soglas
ja še ne bo prišlo kmalu, kar 

seveda pomeni, da 
letos tudi po
membne seje Sve
ta posavskih občin 
nebo! Na nedav
nem srečanju v 
Gadovi peči Mo
lan in Bogovič 
prav tako nista kaj 
več rekla o odprtih 
posavskih proble
mih, saj je med 
njiju vstopil hrvaš
ki ambasador No- 
bilo.

Na nekaterih področjih pa 
so se posavske občine le ujele; 
v vsaki - v Globokem, Vrbi
ni in Čagošu - bodo raziskave 
za morebitno lokacijo konč
nega odlagališča 
radioaktivnih od
padkov, za kar bo
do dobile po 56 
milijonov SIT. Sku
paj torej blizu 170 
milijonov SIT, ki 
pa bodo poniknili 
v občinskih pro
računih. Namesto 
da bi zaradi ome
jene rabe prostora 
denar izkoristili za 
kakšen skupen

posavski projekt.
Morda tudi za sk
upno naložbo, ne 
pa da zdaj Sevnica 
po svoje gradi tr
govske centre ali 
Brežice neproduk
tivne objekte in se 
le v Krškem zave
dajo, da lahko sa
mo investicije v 
proizvodne objek
te prinesejo raz
voj. So pa regijo zdaj poeno
tili sindikati, saj bo na sobot
ni shod v prestolnico odpo
tovalo več sto delavcev, pa ne 
le gostinci, lesarji in tekstilci, 
ampak menda tudi policaji in 
pripadniki vojske ter celo 
nuklearni! No, tudi pri sme
teh smo se po direktivi države 
poenotili za dolenjsko-po- 
savski center in ločena zbirna 
središča, kar pa s podražitvami 
že občutijo občani. Zlasti v 
Brežicah, kjer je med nad
zornike komunale menda sko

čil župan Molan, in ljudje se 
sprašujejo, kam bo sedaj pre
usmerjenih tistih 30 milijo
nov, ki jih je dobivala na ra
čun smeti Dobova!? V Sevni
ci, ki v svoji zgodovini še ni 
imela toliko pomembnežev, 
pa se medtem sprašujejo, kaj 
je sploh še ostalo od predvo
lilnih obljub vseh tistih, ki so 
se prerinili do Ljubljane. Le 
malo priložnosti so denimo 
dobila lokalna podjetja in pod
jetniki pri gradnji elektrarn in 
spremljajočih objektov, zato 
pa so prišla v roke firm iz 
Ljubljane, Celja in Novega 
mesta. Tudi namesto sodob
nih cest in križišč nastajajo 
“kozje stezice”, skratka najod
govornejši naj ne bi znali iz
koristiti denarja, ki bi ga lah
ko dobili na račun kar treh 
elektrarn v svoji občini! Mno
gi Sevničani menijo, da je 
tudi “prestavitev” TVD Par
tizana k bazenu dolgoročno 
kratkovidnost in prevara, iz
vajalci pa spet tujci.Jože Habinc in Milan Šetinc

Molan - Nobilo - Bogovič ■

Od tod in tam
V Brežicah je slišati go

vorice, da je župan na lastno 
pest in menda na pobudo mini
stra Vizjaka spremenil sklepe 
svojih svetnikov, tako da naj 
bi sedež pokrajine dobilo 
Krško, Brežice pa bi postale 
mestna občina? Je 
pa res, daje Molan 
izdal sklep o razre
šitvi načelnika Bo
jana Tičarja in 
njegovi prestavitvi 
na drugo delovno 
mesto. Slednji seje 
na sklep pritožil, a 
bo vseeno sodelo
val pri izdelavi ob
činskega proračuna 
in oblikovanju postavk za pri
mer, če bi se Bizeljsko in Do
bova odcepila. Vprašanje je, 
če ima Molan za Tičarja 
sploh ustrezno zamenjavo.

Kot v Krškem le malokdo - 
tudi nekdanja celulozarja 
Jože Habinc in Milan Še
tinc ne - še verjame, da bi 
staro celulozo zamenjal nov 
proizvodni obrat.

Bolj veselo je bilo minule 
dni na martinovanjih. S cvič
kom je v Kostanjevici goste

Ravnatelj Božič v lepi družbi

stregel sam direktor Bojan 
Božič, pevec Oliver Drago- 
jevič pa je po uspelem nas
topu v termah razveseljeval 
še zbrane v Veselovi zidani; 
ci. Zelo veseli bodo zdaj tudi 
Brežičani, ker je po korekt; 
nih pogovorih z lastniki 
prišlo do odkupa Šmajgloi 
domačije. Nekateri pa se 
boje, da ne bi posodobiti 
prometnice zdaj ovirali 
heologi, imenovani žličkafp- 
Pa da bo pravočasno izdan0 
tudi gradbeno dovoljenje z3 
rušenje! Prav ob koncu P3 
čestitke za vnovičen uspoP 
senovškim gledališčnikom j11 
njihovi Boženi Ojsteršek-

Oliver Dragojevič Vlado Podgor-■jek
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Izbrane so lokacije za odlagališče nizko in srednje radioaktivnih odpadkov

V igri trije posavski kraji
Posavje - Z nekaj mesečno zamudo glede na napovedane aktivnosti Agencije za radioaktivne odpadke (ARAO) 
so sedaj objavljene tri potencialne lokacije za odlagališče nizko in srednje radioaktivnih odpadkov in sicer 
Vrbina ob nuklearki v krškem ter Čagoš v sevniški in Globoko v brežiški občini. V teh občinah bo ARAO 
vzpostavila lokalna partnerstva in po zaključku zime pričela s terenskimi raziskavami. Zraven bi želela biti 
tudi občina Šmartno in ker ni bila izbrana, se je pritožila.

Vodja sektorja za načrtova
nje in razvoj na ARAO mag. 
Nadja Železnik je povedala, 
da bo najprej narejen program 
terenskih raziskav za posa
mezno lokacijo, postopek za 
vzpostavitev lokalnega part- 
nertsva pa pravzaprav že teče. 
Zupani so prejeli teze, ki po
krivajo predvidene vsebinske 
sklope sodelovanja v času 
raziskav vse do sprejetja dr
žavnega lokacijskega načrta 
za odlagališče. Agencija čaka 
na njihove odgovore, v kate
rih bodo ponujene teze potr
dili in dopolnili, če menijo, 
daje potrebno. Z raziskavami 
tal na izbranih lokacijah bodo 
začeli po zaključenem zim
skem obdobju. Vsaka občina

Miha Metelko, pred
sednik KS Studenec:
“Čagoš leži med Impoljco 
in Artom. Svet KS se je 
odločil za to lokacijo po 
tehtnem premisleku in ra
zlagi, kaj tak objekt pome
ni za prostor. Prepričan 
sem, da bodo ljudje sedaj o 
tem dobili veliko infor
macij, seveda pa imajo 
pravico različno reagirati.”

dobi lemo odškodnino 57 mili
jonov SIT, državni lokacijski 
načrt kot dokončni izbor 
lokacije, kjer bo odlagališče, 
pa naj bi bil potrjen leta 2008.

Kot se je v javnosti že go
vorilo, je poleg površinske 
gradnje odlagališča možna 
tudi podzemeljska, ki pa je

meznih lokacijah. Prav tako 
bo izdelana celovita presoja 
vplivov na okolje. Pred za- 
ključitvijo študije variant bo 
Ministrstvo za okolje in pros
tor organiziralo drugo pros
torsko konferenco z name
nom, da se na vrednotene 
variante uskladijo priporočila, 
usmeritve in legitimni intere
si lokalnih skupnosti, gospo
darstva, interesnih združenj in 
organizirane javnosti. Agen
cija za radioaktivne odpadke 
bo predlagala eno, dve ali tri 
variantne rešitve oziroma eno 
variantno rešitev na lokacijo. 
Vlada pa bo s sklepom odlo
čala o tisti variantni rešitvi, za 
katero se bo izdelal konkretni 
predlog državnega loka
cijskega načrta. Strošek po
stopka umeščanja odlagališča 
NSRAO do druge prostorske 
konference je ocenjen na 520 
do 605 milijonov SIT.

Renta kot vaba
Ko je Agencija za radioak

tivne odpadke objavila razpis 
za prijavo lokalnih skupnosti 
za izbor lokacije NSRAO, je 
v postopkih navedla tudi de
narno nadomestilo 57 mili
jonov SIT za občine, kjer bo
do izbrane tri variantne lo
kacije za nadaljevanje postop
ka. Za trajno odlagališče bo 
lokalna skupnost prejemala 
visoko rento. Denarje botro
val odzivu okolja in ARAO 
je dobila prijave za dvanajst 
lokacij v petih slovenskih 
občinah. Iz Posavja seje prvo 
prijavilo Krško, ki že tako 
ima radioaktivne odpadke in 
je zanje izposlovalo začasno 
rento 550 milijonov SIT let
no. To sedaj deli z Brežicami 
in Sevnico. A ko je krški 
občinski svet glasno zahteval, 
da po izgradnji trajnega od
lagališča, če bo to ob nuklear
ki, renta v celotnem znesku 
ostane Krškemu, sta se s svoji
mi lokacijami prijavili še 
brežiška in sevniška občina.

Jože Habinc, predsednik KS 
mesta Krško: Če postopek pred
videva tri potencialne lokacije, sem 
vesel, da so izbrane posavske ob
čine. Naj se obljubljena odškodnina 
zlije v regijo. Sicer pa Krčani, ki 
živimo z odlagališčem, menimo, da 
je lokacija za gradnjo po ustreznih 
standardih ob nuklearki edina 
smiselna. Ob tem je nujno potreb
no rešiti probleme ljudi v Vrbini, 

vsem prebivalcem pa natočiti čistega vina. Renta za 
odlagališče, ko bo zgrajeno, bo enaka sedanji - 550 milijo
nov SIT in nič več. Ta denar mora Krško nameniti v področja 
jn programe, ki bodo blažili negativni psihološki učinek 
Jedrskega skladišča. Gre tako za občinske kot tiste regijske 
Programe, ki bodo odločujoči za kakovost življenja Posavcev.

Precej dražja. Železnikova 
2anika, da bi bilo dokončno 
^Prejeto stališče za gradnjo po- 
ršinskega odlagališča in 

Pfavi, da bo o tipu gradnje 
Prejet konsenz v okolju.

, Za predlagane potencialne 
. kacije bo izdelana ena študi- 
^ variant, v kateri bodo pre- 
vCene vse možne variante iz- 

obe odlagališča na posa-

ARAO je imela nalogo 
izdelati predprimeijalno študi
jo o primernosti lokacij z 
okoljskega in tehničnega vidi
ka ter družbene sprejemljivo
sti takšnega objekta. Postopek 
je predvidel izbor treh poten
cialnih lokacij za nadaljevan
je aktivnosti, ki morajo pri
peljati do izdelave državnega 
lokacijskega načrta za končno

lokacijo odlagališča. Te tri 
lokacije bi morale biti objav
ljene že poleti, a seje zaplet
lo zaradi občine Šmartno pri 
Litiji, kije hotela biti v ožjem 
izboru z lokacijo Rakovnik.

tijan Janc je zadovoljen: “Po
nudili smo kar pet lokacij v 
štirih krajevnih skupnostih. 
Izbran je Čagoš. Če se bo v 
nadaljevanju postopka izkaza
lo, da je to dokončna lokaci-

Anton Cerjak, predsednik KS 
Kapele: “Kapele so z nejevoljo 
sprejele odločitev, da se občina 
sploh prijavi v postopek. Naš raz
vojni koncept temelji na pridobi
vanju sredstev za razvoj turizma, 
saj smo v območju Nature 2000. 
Jedrsko odlagališče v neposredni 
soseščini je moteče s psihološkega 
vidika. Posebna območja bi bilo 
treba obravnavati z večjo skrbnost

jo, ko gre v projektih za nasprotje interesov znotraj občine. 
Globoko ima seveda svojo pravico, kako priti do denarja in 
vidijo jo v renti od raziskav. Končna odgovornost za spre
jeto odločitev je na svetnikih, ne na krajevnih skupnostih. 
Je pa res, da te lahko svoj koncept gledanja “spravijo” skozi 
občinski svet, če imajo več svetnikov. Kapele imajo le ene
ga nadomestnega.”

To pa je preliminarna študija 
zavrnila kot neprimerno. 
Hkrati so bila pričakovanja v 
Posavju, da bodo v nadaljeva
nje postopka vključene vse tri 
občine. Vladaje morala spre
jeti odločitev in je bila pod 
pritiskom, naj da v nadaljnji 
izbor tri ali štiri lokacije. Na 
seji 17. novembra so se odlo
čili za tri v Posavju. Občina 
Šmartno seje na vlado prito
žila in zahteva revizijo pred
lagane metodologije ARAO. 
Župan Milan Izlakar meni, 
da ni bil za vse prijavljene 
lokacije upoštevan enak pri
stop in zato postopek ni bil 
transparenten.

Reakcije
predstavnikov ljudstva

Župan občine Brežice Ivan 
Molan pravi, da je takšno 
odločitev vlade pričakoval: 
“Odlagališče ni le problem 
Krškega, ampak regije. Če 
smo kot občina vključeni v 
postopek, bomo enakopravno 
sodelovali v aktivnostih in 
bomo enakovredno informi
rani. Tudi če bo končna 
lokacija v Krškem, bomo prav 
skozi to vključenost v razis
kave in postopke lahko doseg
li, da bo odlagališče tretirano 
kot posavski projekt.

Na vprašanje, kaj bo sto
ril, če bodo v Krajevni skup
nosti (KS) Kapele organizira
no vodili kampanjo proti ter
enskim raziskavam, ker so 
nasprotovali, da se občina pri
javi v postopek, župan odgo
varja: “Menim, daje šlo bolj 
za osebno nasprotovanje pred
sednika KS Antona Cerjaka 
kot za nasprotovanje krajanov. 
Lokacija Globoko je zunaj 
naravovarstvenega območja 
jovsov in Dobrave, tako da 
razvojni koncept turizma v KS 
Kapele ni ogrožen. Naj še 
spomnim, da je Anton Cer
jak na čelu občinske ljudske 
stranke, ki je bila v Ob
činskem svetu Brežice pobud
nica za prijavo naše občine v 
izbor za odlagališče.”

Tudi sevniški župan Kris-

ja, bomo vsekakor iskali pozi
tivno soglasje krajanov, za kar 
je več možnih poti. Za trilet
no obdobje raziskav pa bo v 
občinskem proračunu zelo 
dobrodošla odškodnina. Pred
lagal bom svetnikom, da 50 
odstotkov prejme KS Stude
nec, kjer je lokacija, preos
tanek pa naj se podeli med 
tiste KŠ, ki so imele prav tako 
pogum ponuditi lokacije. To 
so Podgorje, Krmelj in Boš- 
tanj. Imam pobudo tudi za 
delitev rente - večino naj dobi 
občina z odlagališčem, manjši 
deLpa preostali dve.”

Župan občine Krško Fran
ci Bogovič pravi: “Z izborom 
teh treh lokacij je narejen 
pomemben korak, da so se ak
tivnosti usmerile v regijo, kjer 
je verjetnost, da se problem

Anton Kmetič, predsed
nik KS Globoko: “Lokacijo 
smo ponudili s soglasjem sve
ta krajevne skupnosti, društev 
in nekaj dragih aktivnih po
sameznikov. Pred tem smo se 
dobro informirali, kaj pome
ni tak objekt. O delitvi rente, 
ki jo bo za čas raziskav dobila 
občina, se z županom še ni
smo pogovaijali. Verjamemo 
pa, da bo dosežen za nas spre
jemljiv dogovor.”

radioaktivnih odpadkov 
pripelje do končne rešitve, 
naj večja. Dokler je bila ta “de
bata” razpršena v celem slo
venskem prostora, ni bila pro
duktivna. Potrebno jo je us
meriti v področje, ki je s prob
lemom že obremenjeno in v 
tem kontekstu podpiram 
odločitev vlade.”

Branka Demovšek

Komentar

Renta kot luč 
za svetlo 

prihodnost
Če ne bi prejšnji posavski poslanci skozi parlament 

spravili uredbe, po kateri v regijo letno priteče 550 mili
jonov SIT kot odškodnina za skladiščene radioaktivne od
padke v nuklearki, bi najbrž postopek za iskanje trajne 
lokacije za odlagališče danes tekel drugače. Ali pa se to 
vprašanje sploh še ne bi reševalo.

Spomnimo se, kako so pred dobrim desetletjem uporniško 
reagirali v Kališevcu kot eni od možnih lokacij in demon
strativno pridržali televizijskega novinarja s snemalcem. Res 
je, da tamkajšnji krajani vse do danes niso spremenili stališča 
in ne bi sprejeli odlagališča. Drugod po Sloveniji pa je 
obljubljena renta zelo omehčala predstavnike lokalnih skup
nosti, ki so kar tekmovali v prijavljenih lokacijah.

Resnici na ljubo, vsi, ki so se prijavili v postopek Agen
cije za radioaktivne odpadke (ARAO), odlagališča ne bi 
sprejeli, ampak jih je primamila napovedana odškodnina 
57 milijonov SIT za obdobje terenskih raziskav. Hkrati jih v 
določeni fazi tega obdobja nič ne zavezuje, da ne bi potem, 
ko bi pokasirali, odstopili od projekta. Župani in svetniki 
so ponekod že “razporejali” bodoči denar in držali pesti, 
da bi jih predprimerjalna študija uvrstila med tri izbrane 
lokacije, ki bodo “zadele na loteriji ”.

Mednje se je želela uvrstiti tudi občina Šmartno pri Litiji 
z lokacijo Rakovnik, kamor Industrija usnja Vrhnika odla
ga strupene snovi. Z rento od postopka za raziskavo bi lokaci
jo sanirali, a niso prišli v izbor, ker je ponujen prostor pre
majhen za površinski tip odlagališča. Po oceni ARAO je 
lokacija, kot jo je prvotno ponudila občina, po obsegu pre
majhna za objekte površinskega odlagališča. Ne glede na 
to pa so bile v študiji nakazane tudi potencialne možne 
razširitve lokacije s predlogom za nadaljnjo preveritev.

Toda vlada je odločila, da gredo v nadaljnji postopek tri 
posavske lokacije. Odločitev je politična, tako kot bo tista 
o dokončni lokaciji trajnega odlagališča.

Občina Šmartno pri Litiji pa se sedaj pritožuje nad 
postopkom ARAO, kot da gre za javno naročilo, in dvomi v 
strokovnost predprimerjalne študije.

Če bi šlo izključno za stroko, ki bi morala skrbeti tudi za 
odgovorno porabo denarja za razgradnjo, bi bila edina 
“rentabilna ” opcija gradnja skladišča v Vrbini pri nuklearki 
z vidika transporta jedrskih odpadkov.

Krško je edino v državi že leta opozarjalo, da je potreb
no rešiti problem odlagališča, a dokler ni bilo rente zanj, 
tudi ni imelo tekmecev.

Branka Demovšek

Ivanka Zevnik, ekonomska tehnica s 
Piršenbrega: Če težimo k temu, da bi zdra
vo živeli in bi radi okolje ohranili še za sta
rost in za naše zanamce; potem sem seveda 
proti. Sicer pa navadni ljudje pri tem najbrž 
ne bomo imeli odločilnega vpliva, ker bodo 
prevladali višji interesi; če že odlagališče v 
Globokem bo, pa naj bi kraj imel kaj od 
tega, da bo zaživel, zdaj se ne dogaja nič.

Marija Kropeč, gospodinja iz Vrbine:
Kot za nuklearko ni Vrbinčanov nihče nič 
vprašal, tudi za odlagališče ne bo. Sicer se mi 
zdi logično, da bo ob nuklearki. Pričakujem 
pa, da pri deljenju rente ne bomo še naprej 
zapostavljeni. Po ceh občini so imeli koristi, 
v Vrbini pa smo dobili le nekaj asfalta. Za 
sina še hiše nismo mogli postaviti na svoji 
zemlji, češ, da je kmetijsko zemljišče. Za 
malega človeka so ena pravila, za velike pa 
druga, saj bo tudi odlagališče na zemlji.

Darko Ferlan, gradbeni inženir iz 
Vrhja pri Kapelah: Skladišče je potrebno 
urediti, s tem se strinjam, seveda na prime
ren način. Absolutne varnosti ni, vedno ob
staja dvom, da bi lahko prišlo do škodljive
ga vpliva na okolje. Največje pomisleke 
imam glede zaščite pitne vode, saj je v bližini 
zajetje. Ne vem pa natančno, ah to območje 
sodi v rezervat pitne vode.

Dominik Vake, upokojenec iz Rovišča:
Podpiram terenske raziskave na lokaciji Ča
goš, da se ugotovi, če teren ustreza vsem var
nostnim parametrom tako za objekt kot za 
okolje in ljudi. Pričakujem, da bomo krajani 
o dogajanju kar najbolje obveščeni, saj je 
treba poznati dobre in slabe vidike odlaga
lišča. Če pa bi ta lokacija prišla upoštev kot 
dokončna odločitev, bi pred tem odgovorni 
morah iskati večinsko soglasje občanov.
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Žalostna zgodba Vilibalda in Jane Kosirnik

Pohlep s prijaznim obrazom
Bukošek - Jana in Vilibald Kosirnik sta oče in hči z bridko življenjsko izkušnjo. V 
solastništvu imata hišo v Bukošku, a sta zaradi pohlepa “dobre sosede” ostala na 
cesti in sedaj bivata v Domu starejših občanov Brežice. Če ne bi bilo srčnih ljudi, 
med njimi Silvestra Gorenca iz Krškega, morda Vilibald sploh ne bi dočakal 80. 
rojstnega dne, hčerka Jana pa bi ostala za zidovi kakšne ustanove.

Malo čez 50 let stara Jana 
Kosirnik je v otroštvu preži
vela gnojni meningitis in po
sledica je bila, daje njen du
ševni razvoj zastal. Vendar je 
hodila nekaj časa v službo, z 
leti pa je postajala bolj od
visna od tuje pomoči. Te je 
bil potreben tudi oče Vili
bald, ko je izgubil ženo.

V soseščini se je kot do
brotnica izkazala Brankica 
Hudina Sladič, ki je poma
gala že Kosirnikovi ženi in 
izkazovala pripravljenost, da 
poskrbi za Vilibalda in nje
govo hčerko. Njeno delo ne 
bi bilo zastonj, saj staji Ko- 
sirnikova obljubila hišo po 
njuni smrti.

Silvo Gorenc je kot Vili- 
baldov prijatelj občasno prišel 
na obisk, saj je nekako čutil 
za svojo dolžnost, da bdi nad 
njima. Enako tenkočutna je 
kot dolgoletna socialna delav
ka njegova žena Olga.

Bilo je leta 2003, ko sta 
oče in hči Gorenca navdušena 
sprejela: “Silvo, sedaj pa ima
va rešene vse najine probleme. 
Našla sva krasno žensko, ki bo 
prišla živet k nama, saj je do
volj prostora. Hišo ji bom dal 
zapisat z izročilno pogodbo, 
ker bo do smrti skrbela za 
naju.”

Oba Kosirnikova in Sla- 
dičeva so šli k odvetniku, da 
bi sestavil izročilno pogodbo. 
Odvetnik je ob tem ugotovil, 
daje v zemljiški knjigi na Ja
ninem deležu hiše zaznamba 
predloga za odvzem poslovne 
sposobnosti in stranke opozo
ril, da v njenem primeru ni 
možna izročilna pogodba. Za
to so se dogovorili, da se pri
pravi izročilna pogodba samo 
za Vilibaldov delež. Čez ne
kaj dni je Sladičeva poklica

la odvetnika in ga vprašala, če 
ima vzorec kupoprodajne po
godbe in res je pripravil po
godbo, kjer je Kosirnik nas
topal kot prodajalec, Sladiče
va pa kot kupec, vendar ime
novanih strank skupaj ni bilo 
nikoli več v njegovo pisarno.

Sladičeva je na svojo roko 
dala Kosimikovima podpisati 
kupoprodajno pogodbo. V 
njej je bila določena cena 
5.600.000 SIT po deležu. Re-

Silvester Gorenc kot skrbnik 
stoji ob strani dolgoletnemu 
prijatelju

veža sta bila v svoji zmedeno
sti prepričana, da dajeta pod
pis na izročilno pogodbo z za
vezo, da bosta oskrbljena do 
smrti. Denarja namreč nista 
prejela.

To se je zgodilo oktobra 
2003. Sredi decembra, ko 
Kosirnikova nista bila v hiši, 
je Sladičeva zamenjala klju
čavnico na vratih in ju ni več 
spustila v hišo. Ostala sta na 
mrazu brez svojih stvari in 
brez zdravil. Trkala sta na vra
ta znancev, oba čedalje bolj 
zmedena. Silvo Gorenc, ki se 
je na precej starejšega Vilibal
da navezal že v mladosti, ko 
sta skupaj delala, je takoj pre

vzel zanj funkcijo začasnega 
skrbnika. V reševanje situacije 
seje vključil Center za social
no delo (CSD) Brežice in ju 
namestil v bolnišnico na psi
hiatrijo, da so ju spravili k 
sebi. Center je nad Jano pre
vzel tudi skrbništvo.

Šele CSD je Sladičevo 
prisilil, da je spomladi leta 
2004 dovolila Kosimikovima 
iz hiše vzeti osebne stvari, 
potem pa sta šla v Dom sta
rejših občanov, kamor si ni
koli nista želela, zato bi za 
domačo oskrbo dala hišo. 
Danes je soba v domu njuno 
edino zavetje, kjer čakata, da 
se jima vrne premoženje.

Gorenc seje namreč sku
paj s CSD nadvse angažiral, 
daje bila proti Brankici Hu
dina Sladič vložena tožba za 
izpodbijanje kupoprodajne 
pogodbe. V pravdi seje izka
zalo, daje šlo za goljufijo in 
daje Sladičeva lagala o izro
čeni kupnini dobrih 11 mili
jonov SIT, ki naj bi jo Kosir- 
nikovima izročila pred pričo. 
Sodba, po kateri mora Sladi
čeva zapustiti tujo posest in 
poravnati Kosimikovima vse 
nastale stroške, je pravnomoč
na tudi na drugi stopnji. Med 
drugim v sodbi piše, daje go
ljufija nad ljudmi z omejeni
mi sposobnostmi še posebej 
sprevrženo dejanje.

Silvo Gorenc je bil pri
pravljen to žalostno zgodbo 
razgrniti za javnost predvsem 
kot opomin starostnikom in 
drugim, ki potrebujejo pomoč 
v vsakdanjem življenju. “Ne
verjetno, obtožena se očitno 
ne sramuje ničesar. S tem gre
hom je nastopila celo kot žu
panska kandidatka in dobila 
kar nekaj glasov,” se čudi 
Gorenc. B.D.

Takse pred ustavno 
sodišče?

Brežice - Ministrstvo za okolje in prostor je mejne občine že na začetku letošnjega 
leta zaprosilo za posredovanje morebitnih občinskih odlokov, s katerimi so uvedle 
takso ali okoljsko dajatev zaradi onesnaževanja okolja. Slovenska vlada je na 
svoji 42. seji konec septembra pozvala 12 občin, med njimi tudi brežiško, da v 60 
dneh razveljavijo omenjene predpise, saj se ne ujemajo z veljavno zakonodajo. 
Brežiška občina tega še ni storila in najbrž tudi ne bo.

Brežiška občina je lani s tak
so za tovomjakaije na obeh mej
nih prehodih, v Slovenski vasi 
in na Obrežju, nabrala 190 mili- 
jonov SIT. 120 milijonov od te 
vsote porabi občina za urejanje 
in vzdrževanje komunalnih ob
jektov in infrastrukture, preos
tanek pa prejmeta redarska 
služba in krajevna skupnost.

Občine so imele v skladu z 
zakonom o varstvu okolja iz 
leta 1993 še možnost, da so 
same določale takse za one
snaževanje okolja. Vendar to ni 
bilo natančno definirano, zato 
so zakon različno tolmačili. La
ni maja pa je bil sprejet pred
pis, ki je določal, da naj bi 
občine vse tovrstne odloke 
uskladile oz. razveljavile do 
konca preteklega leta. Pristojno 
ministrstvo je letos po različnih

prijavah vse odloke pregledalo 
in ocenilo, da so vsi predpisi 
nezakoniti, zato je maja letos 
organiziralo tudi srečanje s 
predstavniki občin. A dvanaj
sterica kljub novemu pozivu 
odlokov ni razveljavila, zato jih 
je vlada pred slabima dvema 
mesecemaktemu ponovno poz
vala in opozorila, da morajo to 
storiti do 29. novembra. Bre
žiški župan Ivan Molan je po
vedal, da občinski svet, ki se 
bo sestal dan pred tem, skoraj 
gotovo ne bo obravnaval te 
tematike, saj poskušajo najti 
kakšno drugačno rešitev. Takse 
bodo tako še pobirali, dokler ne 
bo odločitev države dokončna, 
saj bi občinski proračun težko 
prenesel izostanek teh prihod
kov. Povezah se bodo z ostali
mi občinami, čeprav naj bi bila

brežiška občina zaradi višine 
pobranih taks bolj osamljena.

Vlada bo zato prisiljena na 
podlagi predlogov, ki jih bodo 
pripravila pristojna ministrstva, 
začeti postopek pred Ustavnim 
sodiščem za oceno skladnosti 
odlokov z zakoni, saj bi sicer 
imela težave tudi z evropsko 
komisijo.

Ministrstvo za okolje in pro
storje sicer junija organiziralo 
srečanje s predstavniki minis
trstev za promet, finance, jav
no upravo ter službo vlade za 
lokalno samoupravo in regio
nalni razvoj, na katerem so se 
vsi zavezah, da bodo vsak iz 
svoje pristojnosti preučili ob
ravnavano problematiko in 
predlagali ustrezne rešitve, da 
občine ne bi ostale brez po
membnih prihodkov. M.K.

Na osnovi sklepa stečajnega senata Okrožnega sodišča v Krškem, v zadevi St 12/2005 z dne 9.11.2005 nad dolžnikom 

JUTRANJKA d.d. v stečaju, Radna 3, SEVNICA

OBJAVLJA STEČAJNI UPRAVITELJ 
ZBIRANJE PONUDB 

(I. narok)
I. PREDMET PRODAJE 

1. NEPREMIČNINE IN PREMIČNINE
l.lNepremičnine - tovarniški kompleks na lokaciji Radna 3 v Sevnici, zk.vl.št. 728, 715 in 403, vse k.o. LOG ; 
K.o. LOG, zk.vl.št. 728

K.o. LOG, zk.vl.št. 715

K.o. LOG, zk.vl.št. 403

pare, št.
2314/14

Vrsta rabe nepremičnine

Zelenica
Dvorišče

SKUPAJ

Poslovna stavba
Površina - izmera v m2

pare, št.

2312/36
2312/35

2312/37

Vrsta rabe nepremičnine

Gospodarsko poslopje
Dvorišče

SKUPAJ
Poslovna stavba

Dvorišče
Površina - izmera v m2

pare, št.

2333/9
2312/55

Vrsta rabe nepremičnine

Zelenica

Gospodarsko poslopje

Dvorišče
Dvorišče

SKUPAJ

Poslovna stavba

Površina - izmera v m2

11596

Likvidacijska vrednost za nepremičnine znaša 480.271.000,00 SIT.

1.2 Premičnine-stroji in oprema; to je (skladiščna, pisarniška, trgovinska in ostala oprema), vse po izvlečku iz 
cenitvenega seznama. Likvidacijska vrednost premičnin znaša 2.518.490 SIT.
1.3 Blagovna znamka "JUTRANJKA" je registrirana do junija 2006, vendar jo je možno podaljšati. Likvidacij
ska vrednost za blagovno znamko znaša 1.720.000 SIT.
Premoženje - nepremičnine, premičnine in blagovna znamka pod točko 1 se prodajajo v kompletu kot celo
ta, izklicna cena znaša 484.509.490,00 SIT. Varščina znaša najmanj 10 % izklicne cene.

2. NEPREMIČNINE
"Stara poslovna stavba" z dvoriščem na lokaciji Prešernova 19 v Brežicah, parc.št. 1362/1 in 1363, zk.vl.št. 
890, k.o. Brežice;
Premoženje - nepremičnine pod točko 2 se prodajajo za izklicno ceno 17.507.000 SIT. Varščina znaša naj
manj 10 % izklicne cene.

3. NEPREMIČNINA
Dvosobno stanovanje št. IB v izmeri 54,85 m2, na lokaciji NHM 26, Sevnica v več stanovanjskem objektu- 
bloku na parc.št. 1608, k.o. Sevnica, postopek vpisa etažne lastnine je v teku, stanovanje je zasedeno. 
Premoženje - nepremičnina pod točko 3 se prodaja za izklicno ceno 5.670.000 SIT. Varščina znaša najmanj 
10 % izklicne cene.

4. NEPREMIČNINA
Enosobno stanovanje št. 26 v izmeri 38,06 m2, na lokaciji NHM 26, Sevnica v več stanovanjskem objektu- 
bloku na parc.št. 1608, K.o. Sevnica, postopek vpisa etažne lastnine je v teku, stanovanje je zasedeno. 
Premoženje - nepremičnina pod točko 4 se prodaja za izklicno ceno 4.680.000 SIT. Varščina znaša najmanj 
10 % izklicne cene.

5. PREMIČNINE - ŠIVALNI STROJI IN REZERVNI DEU
Stroji in oprema za šiviljsko proizvodnjo po izvlečku iz cenitvenega seznama ter rezervni deli za navedene 
šivalne stroje, vse po cenitvenem seznamu.
Premoženje - premičnine pod točko 4 se prodajajo v kompletu kot celota, izklicna cena znaša 28.988.510 
SIT. Varščina' znaša najmanj 10 % izklicne cene.

6. PREMIČNINE - VOZNI PARK
Osebni avto Cimos BX 16 TGS, letnik 1990, neregistriran v nevoznem stanju 
Osebni avto Renault Clio 1.2, letnik 1998, neregistriran v voznem stanju
Premoženje - premičnine pod točko 6 se prodajo za izklicno ceno 294.000 SIT. Varščina znaša najmanj 10 % 
izklicne cene.

Premoženje je ocenjeno kot celota s cenitvenim poročilom z dne 10.10.2005. Izklicna cena je v skladu s 
cenitvenimi poročili, ki jih je izdelal stalni sodni cenilec in izvedenec g. Zvonko Jezernik univ.dipl.ing.

II. POGOJI PRODAJE
1. Premoženje se prodaja po načelu "videno kupljeno' 
po posameznih kompletih ali skupaj, prednost ima po
nudnik, ki kupuje več kompletov oziroma vse skupaj.
2. Premoženje bo prodano najugodnejšemu ponudni
ku, ki ga bo izbral stečajni upravitelj pod nadzorom 
predsednice stečajnega senata (154. čl. ZPPSL).
3. Podpis pogodb in plačilo kupnine; za premoženje 
mora kupec podpisati pogodbo v roku 45 dni po 
prejemu poziva stečajnega upravitelja za sklenitev 
pogodbe, kupnino pa plačati v 15 dneh od sklenitve 
pogodbe.
4. Izklicne cene ne vsebujejo davščin in prispevkov. 
Davščine in prispevki se dodatno zaračunajo izbranemu 
ponudniku in sicer na osnovi Zakona o davku na 
dodano vrednost (Uradni list RS 89/98) in Zakona o 
davku na promet nepremičnin (Uradni list RS št. 57/99). 
Vse dajatve in stroške v zvezi z prenosom lastništva 
mora plačati kupec.
5. Če najugodnejši ponudnik v roku, ki je določen v 3. 
točki pogojev prodaje, ne sklene pogodbe oz. odsto
pi od sklenjene pogodbe ali kupnine ne plača v dogo
vorjenem roku, ima stečajni upravitelj pravico odstopiti 
od pogodbe oziroma razdreti že sklenjeno pogodbo 
brez dodatnega roka za izpolnitev.
6. Premoženje preide v lastništvo in posest kupca šele 
takrat, ko je v celoti plačana kupnina. Kupec si mora 
sam pridobiti vsa potrebna soglasja oz. odobritve in 
potrdila za sklenitev pogodbe o nakupu nepremičnin 
v skladu z obstoječo zakonodajo.
7. Če kupec ne plača v roku celotne kupnine ali kakor
koli drugače odstopi od nakupa, se mu vrne le tisti 
plačani del kupnine, ki ostane po pokritju varščine in 
dodatnih stroškov, nastalih zaradi kupčevega odstopa 
od pogodbe.
III. POGOJI ZA UDELEŽBO PRI PRODAJI Z ZBIRAN
JEM PONUDB
I. Pri prodaji premoženja z zbiranjem ponudb lahko 
sodelujejo domače fizične in pravne osebe ter tuje fizične 
in pravne osebe ob pogojih vzajemnosti (za nepremič
nine), ob pogoju, da ob ponudbi vplačajo varščino v 
določeni višini izklicne cene. Sodelovati pa ne morejo 
tiste fizične osebe, ki so določene v 153. členu I,
II. in III. odstavka ZPPSL.

2. Pisna ponudba mora vsebovati naziv kupca in 
njegov točen naslov, ponujeni znesek, ponudbo pa 
mora podpisati odgovorna oseba. Ponudniki morajo 
ponudbi priložiti dokazilo o plačilu varščine, ki ga potrdi 
banka, fizične osebe potrdilo o državljanstvu, pravne 
osebe pa kopijo sklepa o registraciji pravne osebe ter 
pooblastilo za zastopanje pravne osebe.
3. Zakoniti predkupni upravičenci po ZureP-1, ZON, 
ZKZ in SPZ lahko uveljavljajo predkupno pravico v 
skladu z določili 149/3 čl. ZPPSL.
4. Pri izbiri najugodnejšega ponudnika bodo upošte
vane samo ponudbe, ki bodo izpolnjevale vse razpi
sane in navedene pogoje.
5. Ponudniki plačajo varščino na transakcijski račun 
stečajnega dolžnika, odprt pri Banki Celje d.d., št. 
06000-0956079344, s pripisom namena nakazila 
"varščina za zbiranje ponudb".
6. Ponudniku, ki ni izbran za najugodnejšega po
nudnika, se varščina brez obresti vrne v osmih dneh 
od izbire najugodnejšega ponudnika.

IV. POSTOPEK ZA ZBIRANJE PONUDB
1. Rok za zbiranje ponudb je 15 dni po objavi.
2.0 izbiri najugodnejšega ponudnika bo odločeno v 
osmih dneh od poteka roka za zbiranje ponudb.
3. Ponudniki bodo o izbiri najugodnejšega ponudnika 
obveščeni v osmih dneh od izbire.
4. Prodajalec ni dolžan skleniti pogodbe o prodaji z 
najugodnejšim ponudnikom, če ponudnik ne izpol
njuje vseh razpisanih pogojev ali kakor koli drugače 
ne sme ali ne more skleniti kupoprodajne pogodbe.
5. Ponudbe pod izklicno ceno se ne upoštevajo.
6. Ponudbe brez položene varščine se štejejo kot 
neveljavne.
7. Ponudbe pošljite po pošti na Okrožno sodišče 
Krško, Cesta krških žrtev 12, 8270 Krško s pripisom ' 
Stečajni postopek St 12/2005 - Ponudba za odkup ' 
ne odpiraj.
V. DRUGO
Vse informacije v zvezi s prodajo in ogledom pte' 
moženja dobijo zainteresirani ponudniki pri stečajnem 
upravitelju g. Tomažu Kosu, tel. 03/427-44-80, GSM 
041-652-185 in na spletni strani
www.svetovanje-kos.si

J
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Okruten umor dveh Romkinj v Dobruški vasi dobiva epilog

Sevničan vpleten v bombni napad?
Dobruška vas, Grmovlje, Sevnica - Policija počasi spleta niti bombnega napada v romskem naselju v Dobruški 
vasi, v katerem sta 3. junija letos umrli mati in hči. V začetku oktobra je policija aretirala domnevne tri 
napadalce, v začetku novembra domnevnega naročnika umora, kmalu za tem pa še Sevničana, ki naj bi bil 
prav tako povezan z umorom.

V noči iz 3. na 4. junij so 
se (takrat še neznani) storilci 
z belim golfom pripeljali v 
romsko naselje v Dobruški 
vasi in ustavili pri hiši, ki stoji 
tik ob asfaltni cesti. Ni znano, 
ali je kdo sploh izstopil iz av
tomobila, ali je ročno bombo 
zalučal skozi odprto okno hiše 
kar s sedeža. Bomba je padla 
v sobo, v kateri sta spali 46- 
letna mati Ivanka Brajdič in 
njena 21-letna hči Jovanka 
Hočevar. Obe sta takoj umrli, 
na srečo pa ni bilo doma treh 
sinov, ki navadno spijo v 
istem prostoru.

Tragedija v Dobruški vasi, 
v kateri sta umrli dve nedolžni 
ženski, je sprožila val goric in 
ugibanj. Nekateri so menili, 
da gre za medsebojna obraču
navanja med Romi, drugi so 
namigovali, da so naročniki 
in izvajalci bombnega napa
da “civili”, kot bi se izrazili 
Romi, tretji so bili prepričani, 
da je šlo za pomoto in da je 
bomba priletela v napačno 
hišo.

Bombaši iz okolice 
Zidanega Mosta

Policija se je znašla pred 
zahtevno nalogo. Zbirala je 
informacije, iskala sledi in 
povezave in skoparila z izja
vami. Natanko štiri mesece po 
gnusnem dejanju so bili areti
rani trije moški. Janeza 
Schullerja iz Velikega Širja 
pri Zidanem Mostu so menda 
aretirali pred Pivovarno Laš
ko, kamor se je pripeljal s 
kamionom po tovor, aretira
na pa sta bila še Leon Pod

logar in Branko Žižmond iz
Obrežja pri Radečah. Enega 
so policisti prijeli v akciji 
pred gostiščem Križišče ob 
železniški postaji v Radečah, 
drugega pa menda na Obrež
ju. Vsi trije so stari znanci 
policije.

Omenjeno trojico so priprli 
in očitno so pred preiskoval
nim sodnikom tudi sprego
vorili, kajti prav kmalu so na 
dan prišle številne informa
cije. Tako naj bi za izpeljavo 
bombnega napada prejeli od 
12 do 15 milijonov SIT. Os
talo je le še vprašanje, kdo je 
naročnik umora.

Praznik in Revinšek 
za zapahi

Dober mesec za tem, ko so 
policisti priprli bombaško tro
jico, se je policija lotila pre
iskave domovanja podjetnika 
Ludvika Praznika iz Gr
movelj pri Škocjanu. Policij
ska akcija seje končala z areta
cijo 58-letnega podjetnika, ki 
naj bi bil naročnik umora, za 
katerega naj bi plačal najmanj 
12 milijonov SIT. In ko je ka
zalo, daje to sklepno dejanje, 
se je v zgodbi znašel še Dar
jan Revinšek iz Sevnice, ki 
so ga prav tako priprli, polici
ja pa ga je - poleg Praznika 
- navedla kot domnevnega 
naročnika umora. O motivu za 
to grozovito dejanje policija 
ne govori; govori le o hipote
tičnem motivu, ki pa ga ne že
li razkriti.

Javnost pa govori tako o 
izsiljevanju kot o domnevnem 
razmerju škocjanskega podjet

nika z mlado Rominjo. Neka
teri govorijo celo o nosečnosti 
mlade ženske.

Kakšno vlogo ima 
Sevničan?

Sosedje v stanovanjskem 
bloku v Ševnici so bili zapre- 
paščeni, ko so v novembrskem 
popoldnevu v bloku zagleda-

ima človek zelo rad denar, a 
je navadno brez njega. Poleg 
dobro plačane službe stroje
vodje naj bi se menda ukvaijal 
še z drugimi stvarmi, a je kot 
kaže naiven in vedno potegne 
krajši konec. Tako seje men
da preizkusil tudi v igralnicah, 
kjer je izgubil še tisti denar, 
ki gaje imel, občasno pa naj 
bi se ukvarjal tudi s prodajo 
nepremičnin. Tisti, ki ga poz-

.

Blok, v katerem domuje Darjan Revinšek, je eden od 
Sevničanovpoimenoal “bloklegend”.

li policiste tako v uniformah 
kot v civilu in ko so zvedeli, 
da se ukvarjajo s primerom 
Revinšek. 36-letni Darjan 
Revinšek, sicer doma z Vrha 
nad Boštanjem, je znan kot 
prijazen in zgovoren možakar, 
ki rad pomaga. Po poklicu je 
strojevodja in kot smo izvede
li, so ga policisti menda do
besedno sneli z vlaka, ko je 
vozil vlak na relaciji Zidani 
Most-Ljubljana, in ga priprli.

Tisti, ki bolj podrobno po
znajo Revinška, očeta dveh 
mladoletnih otrok, vedo, da

najo, zato ugibajo, da bi lah
ko bil Revinšek posrednik 
med naročnikom umora in sto
rilci gnusnega zločina, saj bi 
tako lahko računal na znatno 
provizijo od milijonov, ki so 
bili v igri ob naročilu umora.

Kakšno vlogo je v resnici 
imel Revinšek kot tudi ostali 
akterji bombnega napada v 
Dobruški vasi, v kateri sta umr
li dve nedolžni ženski, bo poka
zalo sojenje na Okrožnem so
dišču v Novem mestu; čeprav 
bi Romi - kot je slišati - pravico 
raje vzeli kar v svoje roke. P.U.

Nekdanja sindikalistka se 
izogiba sodišča

Brežice - Poročali smo že, da je zoper nekdanjo pred
stavnico sindikata Neodvisnost v Termah Čatež vložena 
obtožnica, ki jo bremeni kaznivega dejanja zatajitve 
Po 215. členu Kazenskega zakonika. Že tretjič razpisa
la glavna obravnava na Okrajnem sodišču Brežice je 
Bila zopet preložena, saj obdolženke ni bilo.

Obdolženka se je znašla v 
obtožnici okrožnega državnega 
tožilca Bogdana Matjašiča po 
12sledkih policije, ki je na prija- 
vo članov sindikata Neodvisnost 
Obrala dokaze, da gre za neza
konito ravnanje s sredstvi sindi- 
jtolne članarine. Centrala sindika- 

Neodvisnost je že v fazi pre- 
lskave obdolženko izbrisala iz 
?v°jih vrst. Sodnica Maja Baš- 
°vig je v dveh mesecih kar tri- 

/tot razpisala glavno obravnavo; 
:a Prvi datum se je obdolžena 
Pravičila, na preloženi razpravi 
o ni bilo. Ker je bilo izkazano, 

v J1 je bilo vabilo pravilno vro- 
en°, bo sodišče uporabilo prav- 
a Sredstva, ki so mu v takih 

j^toerih na voljo, da bo možno 
Peljati glavno obravnavo, 

npr Uradno smo 0 zadevi od 
vJ?e\ki še ni bila zaslišana, iz- 
čla v termah okrog 250 

‘te sindikata Neodvisnost. 
j0 Nženkaje vodstveno 1'unkci- 

Pred leti prevzela od zunaj,

torej ni bila zaposlena v termah, 
saj je del članstva menil, da bo 
tako manj obremenjeno sodelo
vala v pogajanjih o sindikalnih 
zahtevah sz prejšnjim direktor
jem Mokrovičem. Njeno ravna
nje s sindikalno članarino je bilo 
sprva v najlepšem redu, lani pa 
je bil račun nezakonito olajšan za 
2,5 milijona SIT, trdi priča. Zato 
je član sindikata zadevo prijavil 
policiji. V preteklosti je bil sicer 
primer, ko so na sestanku iz sred
stev članarine odobrili članici v 
stiski 60 tisoč SIT pomoči, ven
dar v obliki posojila, ki ga je v 
obrokih odplačala. Drugače pa to 
ni bila redna praksa. Neodvisnost 
v termah je s tem denarjem del
no financirala kakšen izlet ah 
sindikalno zabavo, nepovratno pa 
je darovala 10 tisočakov vsake
mu članu, ki je imel v družini 
smrt. Delavce zanima, kaj je 
obdolženka naredila z denarjem, 
ki je pošel iz transakcijskega 
računa. B.D.

Zabodla moža
Gabrijele pri Krmelju - Policijsko poročilo pravi, da sta 

se v okolici Sevnice sprla zunajzakonska partnerja. Med 
prepirom oz. pretepom je 44-letna občanka zgrabila nož in 
zabodla 49-letnega partnerja v hrbet. Občan je utrpel hude 
telesne poškodbe in se zdravi v novomeški bolnišnici. Osum
ljenki je bila odvzeta prostost in je bila s kazensko ovadbo 
odvedena na zaslišanje k preiskovalnemu sodniku Okrožnega 
sodišča v Krškem.

Omenjena zunajzakonska partnerja sta Jožica Kozlevčar 
in Ivan Perc iz Gabrijel pri Krmelju. Kot pravijo poznavalci 
razmer, Jožica že vrsto let prenaša maltretiranje svojega part
nerja, ki menda precej popiva. Tudi tokrat seje Ivan s pestmi 
spravil na Jožico, potem ko seje proti večeru zbudil iz span
ja, k počitku naj bi ga prisilila pijača. Jožica^ ki je takrat 
ravno rezala kruh, seje obrnila in ga ranila. N.C.C.

13 - 13 - 13
Orožje brez dovoljenja

Cerklje ob Krki, 20. november - Policisti so ustavljali 
voznika osebnega avtomobila, ki pa na njihov znak ni ustavil, 
temveč je odpeljal v smeri Gorice. Kršitelju so sledili in po 
zaustavitvi ugotovili, da je vozilo upravljal 28-letni občan iz 
okolice Krškega. Med postopkom so policisti ugotovili, da je 
imel voznik brez dovoljenj dva naboja kalibra 7,62 mm. V 
vozilu je bil kot sopotnik tudi 25-letni občan iz okolice Šent
jurja pri Celju, ki je prav tako brez ustreznih dovoljenj imel 
pištolo znamke Crvena zastava, kalibra 7,65 mm.

Vlomilec ujet pri delu
Slovenska vas, 22 november - Policisti so na delu prijeli 

38-letnega občana iz okolice Murske Sobote, ki je vlomil v 
menjalnico v Slovenski vasi. Osumljencu je bila odvzeta pro
stost in bo s kazensko ovadbo priveden na zaslišanje k preis
kovalnemu sodniku Okrožnega sodišča v Krškem.

V Kopitarni osupli 
nad sodbo

Sevnica - Sevniška Kopitarna je na Okrožnem sodišču 
Krško izgubila pravdo, v kateri je skušala dokazati, 
da je za napačno mnenje zdravniške komisije dolžan 
Zavod za zdravstveno zavarovanje trpeti škodo, ki 
zaradi tega nastane delodajalcu.

Kopitarna je pred leti od
pustila delavca, ki je ostal 
doma brez bolniškega lista. 
Osebna zdravnica mu bolniške 
ni podaljšala rekoč, da je 
zmožen za delo. Enako sta 
ugotovili prvo in drugosto
penjska komisija Zavoda za 
zdravstveno zavarovanje. Od
puščeni delavec seje pritožil 
na Delovno sodišče in sicer na 
mnenje zdravniške komisije, 
ki je bilo razlog za pravno 
utemeljeno reagiranje Kopi
tarne, torej odpust.

Delavec je na sodišču uspel 
dokazati, da je bil v času 
sporne odsotnosti nezmožen za 
delo, kar pomeni, da je bilo 
mnenje zdravniške komisije 
napačno. Delovno sodišče je 
Kopitarni naložilo, da ga takoj 
zaposli, za minulo obdobje pa 
izplača osebne dohodke. To 
znaša 17 milijonov SIT in od 
letošnjega maja mu podjetje 
odplačuje denar v obrokih.

Direktor Kopitarne Mar
jan Kurnik je v prepričanju, 
da niso dolžni trpeti material
nih posledic tuje zmote, tožil 
Zavod za zdravstveno zavaro
vanje. Sodnica Okrožnega 
sodišča Krško Pavlina Čepin 
je razsodila, da Kopitarna v 
tožbi ni dokazala malomarno
sti in nedopustnega ravnanja 
Zavoda za zdravstveno zava

rovanje v vzročni zvezi škode 
in odgovornosti. Torej Zavo
du ni treba plačati teh 17 mili
jonov SIT odškodnine delav
cu, ampak bo še naprej plače
vala Kopitarna. Sodnica je 
sodbo natančno razložila in 
utemeljila. V njej med drugim 
piše, da ni dokazov, da Kopi
tarna delavcu izplačuje od
škodnino, kar je Kurnika 
osupnilo.

Kopitarna je vložila pritož
bo na drugostopenjsko so
dišče. Kurnik nepravnomoč
no sodbo komentira: “Naša 
tožba ni bila napad na “malo
marnost” ali “nedopustno” 
ravnanje zdravnikov. Vsak se 
lahko zmoti, toda če iz tega 
izhajajo materialne posledice, 
jih mora sprejeti in ne naprtiti 
tretjemu, vztraja Kurnik.

Morda njegovo nezadovolj
stvo s sodbo ne leti na “pravo 
stran”, saj je v vsej zgodbi bolj 
začudenja vredna razsodba 
Delovnega sodišča. To je dalo 
večjo težo naknadno pridob
ljenemu zdravniškemu mnen
ju, ki si gaje priskrbel priza
deti delavec in je izpodbijalo 
mnenje dveh komisij. Vendar 
“tretje” mnenje ni bilo nare
jeno na podlagi ekspertize de
lovnega mesta, ampak seje v 
tem segmentu opiralo na pri
čevanje sodelavcev. B.D.

Kdo bo Čaru stopil 
na prste?

Krško - Podjetje Car marketing, ki se ukvarja s telefonsko 
prodajo po pošti, se zlepa ne ukloni. Že nekajkrat smo poročali, 
kako po telefonu nesramno nadleguje občane in jim sporoča, 
da so bile njihove telefonske številke izžrebane in da jim pri
pada nagrada. Ob tem jim podjetje ponudi še izdelke iz svoje 
trenutne prodaje. Na koncu se izkaže, da lahkoverni občani 
plačajo vse, tudi t.i. nagrado.

Očitno so trije meseci spet naokrog in Car marketing je 
spet v velikem slogu začel svojo akcijo. Kot nam je sporočila 
občanka iz Krškega, sojo poklicali in ji povedali, daje zadela 
nagrado. Ker seje pred časom že opekla na tak način, je odložila 
slušalko, saj z mešetarji takega kova noče imeti opravka. 
Sprašuje pa se, kdo bo vendarle ustavil Car marketing pri 
njegovem podlem načinu prodaje? N.Č.C.

Smrt v vinogradu
Pišece - 62-letni občan iz okolice Pišec je po vinogradu v 

neposredni bližini doma vozil delovni stroj - goseničar s pri
klopnikom. Med vožnjo navkreber je delovni stroj pričel drseti 
nazaj, se prevrnil preko svoje osi in pod sabo pokopal voznika. 
Poškodbe so bile tako hude, daje voznik na kraju nesreče umrl.

Za Martinovo je treba 
pi(ha)ti

Posavje - Policisti Policijske uprave Krško so slovenski 
nacionalni praznik - Martinovo - izkoristili za poostren nad
zor nad psihofizičnim stanjem voznikov. V času med 19. in 3. 
uro zjutraj so ustavili 123 voznikov motornih vozil in zoper 
110 voznikov odredili preizkus alkoholiziranosti z alkotestom. 
Ugotovili so, da je 11 voznikov vozilo pod vplivom alkohola. 
Najvišja stopnja alkoholiziranosti in sicer 0,94 mg alkohola v 
litru izdihanega zraka je bila ugotovljena pri vozniku osebne
ga avtomobila na območju Brežic. Prav tako so policisti ugo
tovili, da sta dva voznika vozila vozilo, preden sta opravila 
vozniški izpit.

Zaradi ugotovljenih drugih kršitev so 11 kršiteljem izdali 
plačilne naloge ter izrekli 12 opozoril. N.C.C.
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Kdo je kriv za kupe odpadkov 
sredi mesta?

Brežice - Brežičani se zgražajo nad odlagališči kosovnih odpadkov. Moti jih, da je 
zbirališče za mesto pod mostom v samem središču Brežic, kamor po njihovem 
mnenju ne sodi. Drugi pa nenehno opozarjajo, da neozaveščeni kosovne odpadke 
puščajo kar ob zabojnikih za navadne odpadke ali zbiralnikih za ločeno zbiranje. 
Kdo je odgovoren?

Na brežiškem KOP-u se 
zavedajo resnosti problema. 
Priznavajo, daje, odkar so le
tošnjega aprila uvedli mesečna 
zbiranja kosovnih odpadkov, 
stanje slabše kot prejšnja leta. 
Franc Urek iz komunalnih 
služb obljublja spremembe že 
prihodnje leto; ali se bodo od
ločili za star sistem ali za pri
javljena zbiranja ah tretjo mož
nost, pa še ni odločeno. Na 
očitek, da so v Brežicah izbrali 
neustrezno lokacijo pod mos
tom, je Urek odgovoril, da se 
jim je to zdela najbolj primer
na, saj si tisti, ki naj bi odločali 
o tem, niso vzeli pet minut 
časa, da jim odpišejo. Gre za 
krajevne skupnosti, le redke so 
jim namreč spomladi sporočile 
ustrezna mesta.

Odpadki so del našega živ
ljenja, pravi Urek, v Brežicah 
pa tako obstaja še več odlaga-

Ta kup odpadkov “krasi ” Kettejevo ulico v Brežicah.

lišč v krajevnih skupnostih 
Zakot-Tmje-Bukošekin Sent- 
lenartu. Urek je še povedal, 
da so sredi novembra pobrali 
zadnje letošnje kosovne od
padke. Pa vendar so bile že 
naslednji dan določene loka-

Slavje v novem domu
Lukovec - 1. aprila 2001 so krajani začeli z gradnjo kul

turno mladinskega doma in ob letošnjem občinskem prazniku 
so se veselili nove pridobitve. Vanj je vgrajenih deset tisoč 
delovnih ur krajanov, čeprav nekateri - kot so Habinčevi - 
svojih ur sploh niso prišteli zraven, Kulturno društvo Luko
vec pa seje lotilo zbiranja sredstev tudi s pomočjo dobrodelnih 
koncertov, ki so jih organizirali kar pet. 80 milijonov SIT 
vredno investicijo sta sofinacirali tudi občina Sevnica in Kra
jevna skupnost Šoštanj ter številni sponzorji, ki so prispevali 
tako denar kot tudi gradbeni material.

Prva predsednica kulturnega društva Lukovec in vsestranska 
aktivistka N etika Novšak s harmonikarkama pred novim domom

Na slovesnosti ob odprtju doma, ki sojo popestrili številni 
glasbeniki, je predsednik gradbenega odbora Stanko Lisec v 
znak zahvale in požrtvovalnosti prejel Listino občine Sevni
ca. N.Č.C.

Nagrada na Čufarjevih dnevih
Jesenice, Senovo - Gledališka skupina DKD Svoboda s Seno

vega se je udeležila 18. Čufaijevih dnevov na Jesenicah in se 
vrnila z nagrado občinstva. Predstavili so se s Partljičevo čmo 
komedijo “Moj oče, socialistični mrtvak ali Prvi primer inšpektorice 
Darje”. Komedija, ki obdeluje tranzicijski čas v Sloveniji, je po 
svoji vsebini aktualna tudi za današnjo rabo. Tako je menilo 
občinstvo, kije satirično komedijo v režiji Bože Ojstršek oceni
lo kot najboljšo izmed šestih predstav, ki so se potegovale za 
naklonjenost strokovne žirije in občinstva. Senovški gledališčniki 
so se uvrstili med finalnih šest predstav od 26 prijavljenih skupin 
iz Slovenije, Italije in Avstrije. Izbor je na podlagi video prikaza 
del opravil dramaturg Alen Jelen.

Ojstrškova je v imenu vseh senovških igralcev ponosna na 
sloves, ki si gaje na Čufaijevih dnevih ustvarilo njihovo ljubiteljsko 
gledališče. Od štirih udeležb tega festivala tekmovalnega značaja 
so bili trikrat nagrajeni od občinstva in imeli dve nominaciji za 
najboljšo žensko vlogo. “Vedno igramo za publiko, ne glede na 
katerem odru. Njen odziv nas tudi izpolnjuje. Nič zato, če strok
ovna žirija o nas misli drugače”, pravi Ojstrškova.

Vendar jih je njen predsednik Jurij Souček po zaključku 
slovesnosti pričakal in jih pohvalil. Postavil jih je ob bok dvema 
polprofesionalnima gledališčema. B.D.

cije zopet založene z razno
vrstnimi odpadki, tudi tistimi, 
ki sodijo v zabojnike, ob kate
rih pa se proti pravilom vse 
pogosteje nahajajo odsluženi 
štedilniki, stare omare in po
dobno. Take kupe komunalci 
pospravijo ob prijavah, čeprav 
to ni njihova dolžnost. Urek 
še dodaja, da se (ne)odgovor- 
nost pozna tudi na položnicah.

Za nadzor nad odpadki je 
v občini sicer odgovoren ko
munalni nadzornik, ki pa ne 
more ves dan zasledovati “čr
nih odlagaljiteljev”. Na KOP- 
u pravijo, da včasih vendarle 
odkrijejo prave krivce. Tudi 
po zaslugi očividcev, ki se 
vedno pogosteje odločajo za 
prijave neosveščenih. Težave 
pa so seveda z Romi. Urek je 
še pojasnil, da prijave o kupih 
odpadkov sredi vasi prihajajo 
iz cele občine. Resnica pa je 
tudi ta, še dodaja, da so v zad
njih 13 letih mnoga čma od
lagališča zamrla in da je ved
no manj novih.

Mojca Kosem

Ob prazniku
z novim
virom

Nova Gora - Vodovod
ni sistem Nova Gora je 
prvenstveno namenjen vo- 
dooskrbi višinskega dela 
krajevnih skupnosti Tržišče 
in Šoštanj. Leta 2003 je bil 
dokončan in predan v upo
rabo do faze, ki je omogo
čala normalno in kakovost
no oskrbo prebivalcev No
ve gore, Telč, Križa in 
Drušč, medtem ko je bilo 
za pokritje celotnega ob
močja južno od Mirne, ki 
mu je sistem namenjen, 
potrebno vključiti dodatni 
vodni vir.

Dodatni vir, imenovan 
Mavlisk, je bil že od leta 
2000 pripravljen v dolini 
Radovan, sedaj pa so ga 
povezah z obstoječim siste
mom v Novi Gori. Vrtina 
je kilometer in pol oddal
jena od glavnega vodohra
na in prav toliko tudi od 
vira električne energije, ki 
je nujno potrebna za črpan
je vode iz vrtine. Zaradi 
tega je bilo potrebno zgra
diti nov transformator v 
zaselku Hantine in 20-ki- 
lovoltni daljnovod. Zahtev
no nalogo je uspešno izpel
jalo podjetje Elektro Celje.

Skupna vrednost inves
ticije, ki je bila - kot tudi 
upravljanje celotnega siste
ma - prenesena na javno 
podjetje Komunala, je 35,5 
milijona SIT. Sofinanciranje 
v skupni vrednosti skoraj 11 
milijonov SIT pa sta prev
zeli KS Boštanj in Tržišče.

Prvo črpanje iz novo 
povezane vrtine je pokaza
lo, da je njena izdatnost 5 
litrov na sekundo, kar je v 
okvirih pričakovanega in 
dovolj tudi za potrebe ce
lotnega sistema, ki naj bi se 
že prihodnje leto širil tudi 
proti Malkovcu. N.Č.C.

Proti osteoporozi z gibanjem
Murska Sobota - Posavsko društvo za preprečevanje os

teoporoze ima za cilj svojega dela izobraževanje članic in članov 
o tem, kaj lahko sami storijo za svoje zdravje. Povezuje ljudi iz 
posavskih občin ter iz občin Škocjan in Šentjernej, ki imajo 
potrjeno diagnozo, in tiste, ki želijo z izobraževanjem in zdravim 
načinom življenja preprečiti prehiter pojav osteoporoze. Krh
ke kosti niso le problem žensk po menopavzi, vse več je tudi 
moških bolnikov po 60. letu starosti. Po statistikah ima to težavo 
že vsaka tretja ženska in vsak peti moški. Društvo za svoje člane 
organizira meritve mineralne kostne mase, kije prvi presejalni 
test, predavanja, rekreativne pohode, terapevtsko gimnastiko in 
hidrogimnastiko ter izlete. Vsako leto svetovni dan osteoporoze 
- ta je 20. oktobra - obeležijo s posebno prireditvijo. Letos je 
bilo srečanje v Murski Soboti. Vsebina je bila namenjena gibanju, 
saj je prav to neprecenljivega pomena za naše zdravje. Med 600 
udeleženci je bilo tudi 38 članic posavskega društva, ki so 
priložnost izrabile še za ogled nekaterih turističnih zanimivosti 
Pomurja (na fotografiji).

Vsi, ki bi želeli izvedeti kaj več o delu društva in možnostih 
vključitve, jih lahko obiščete vsako sredo med 1L in 13. uro v 
pisarni Krajevne skupnosti Brežice na Cesti prvih borcev 43. M J.

Ohraniti želijo spomin
Sevnica - Na slavnostni seji občinskega odbora Zveze 

združenj borcev Sevnica so obudili spomin na čase, zaradi ka
terih sevniška občina praznuje svoj občinski praznik. Ob tej 
priložnosti sta bili podeljeni tudi srebrni priznanji Združenja 
borcev in udeležencev NOB. Prejela sta jih Stane Lipar iz 
Boštanja ter Jože Marn z Brezovega. Silvo Gorenc (na fo
tografiji stoji v sredini), kije podelil priznanja v imenu krovne 
borčevske organizacije, je ob tej priložnosti z veseljem ugotav
ljal, da se zle slutnje, da bo borčevska organizacija po osamo
svojitvi Slovenije propadla, niso uresničile. Celo nasprotno; 
borčevska organizacija ima več članov kot nekoč. S pomočjo 
pridruženih članov, to so otroci in svojci partizanov, se bo 
zgodovinska resnica o narodnoosvobodilni borbi širila naprej.

O zgodovinskem boju v sevniški občini je včasih pričala 
tudi razstava na sevniškem gradu. Čeprav je župan obljubil, 
da bo ponovno postavljena, se to do danes še ni zgodilo. Ven
dar bodo člani zveze borcev vztrajali, da se dana obljuba nekega 
dne tudi izpolni. N.Č.C.

Na teren z novimi vozili
Sevnica - Zaključek meseca varstva pred požari in občinski 

praznik so sevniški gasilci obeležili z dvema pridobitvama. 
Namenu so predali dve novi gasilski vozili; gasilski kombi za 
prevoz moštva ter terensko vozilo oz. t.i. poveljniško vozilo. 
Namenjeno je vodji enote, ki mora prvi priti na kraj dogodka. 
Med avgustovskim neurjem, ko so bili gasilci na delu 24 ur na 
dan, se je še zlasti pokazalo, da so gasilska vozila dotrajana in 
potrebna prenove. Skupna vrednost vozil je 16 milijonov SIT, 
sredstva zanju pa je prispevala tako država kot gasilska zveza 
pa obrtniki in podjetniki in nenazadnje tudi občani.Vozili sta 
bili deležni blagoslova, na pot pa ju je pospremilo^petje 
dekliške vokalne skupine Zefir ter sevniška godba. N.Č.C.

Mojstrstvo kot vrhunstvo 
poklica

Posavje - V Sloveniji je 1573 mojstric in mojstrov. 
Od tega je 266 obrtnikov in podjetnikov v letošnjem 
letu zaključilo mojstrsko izobraževanje in na sloves
nosti v Cankarjevem domu prejelo mojstrske diplome- 
Med njimi je tudi pet Posavcev.

Cvetličarska mojstrica je 
postala Silva Ramovš iz Sevnice, 
fiizersld mojstrici sta poštah Bo
jana Čemoga in Alenka Dreo 
iz Krškega, v Brežicah pa je 
mojstrski naziv dobil avtomeha
nik Aleš Lasič.

Letošnja podelitev mojstrskih 
diplom je bila zaokrožena s 
praznovanjem 5. obletnice po
novnega izvajanja mojstrskih iz
pitov v Sloveniji. Pred ponovno 
uvedbo mojstrskih izpitov leta 
2000 teh v Šloveniji ni bilo sko
raj 40 let, čeprav sije obrtna or
ganizacija ves čas prizadevala za 
njihovo vrnitev. Tako je zakon
sko možnost dobila leta 1996, ko 
je bil sprejet zakon o strokovnem

in poklicnem izobraževanja 
Mojstrstvo je z zakonom opt£' 
deljeno kot vrhunstvo nekega P0-; 
klica. Večje znanje, ki gamojstd 
dokažejo z opravljenim mojsff; 
skim izpitom, zagotavlja tudi 
višjo kakovost njihovih izdelk°v 
in storitev, ta pa je z našim vsU' 
pom v EU postala še pomeni' 
nejša, če ne celo edina kofl' 
kurenčna prednost. Mojstrski d 
pit njegovemu imetniku tu 
priznava srednjo strokovno 
brazbo. Mojstrska diplomaJe 
državah EU splošno priznanj 
kar pomeni, da lahko njen i&e 
nik svobodno opravlja tisto de ’ 
za katerega ima mojstrsko dipicr 
mo. N.Č.C.
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Zora Tavčar in Alojz Rebula sta “izprašala” drug drugega

Najprej Slovenec, šele nato Primorec
Sevnica - Kljub prostorski stiski, ki je nakazala, da Sevnica nujno potrebuje novo knjižnico, se je prav tam 
odvila ena najbolj prisrčnih prireditev ob občinskem prazniku, posvečena tudi dnevu slovenskih knjižnic. 
Gosta večera sta bila namreč iskriva intelektualca Zora Tavčar Rebula in njen soprog dr. Alojz Rebula, ki 
jesen življenja večinoma preživljata v Loki pri Zidanem Mostu, od koder je doma Tavčarjeva. Zato se je tudi 
Rebule v kraju prijelo ime Tavčarjev Lojz.
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Zora Tavčar, lanskoletna 
dobitnica občinskega priznan
ja, profesorica, pisateljica, 
prevajalka, avtorica radijskih 
iger, ki bi bila rada režiserka, 
ter dr. Alojz Rebula, letošnji 
Kresnikov nagrajenec za Nok
turno za Primorsko, profesor, 
Pisatelj, mislec in filozof, ki 
veliko svoje energije posveča 
Študiju svetovnega nazora, sta 
se literarnega večera v sev- 
uiški knjižnici lotila na svo
jevrsten način; po profesorsko, 
bi lahko rekli. Najprej je on 
spraševal njo, s tem, daje ona 
Želela vprašanja vnaprej vide
ti, nato je ona zasliševala nje
ga, a mu vprašanj ni hotela 
Pokazati. Kljub temu sta se 
kot razgledana in duhovita 
■ntelektualca znašla oba. On 
ji je očital, da je v Opčinah 
Pri Trstu, kjer živita, ona bolj 
čislana in jo vsi pozdravljajo, 
čeprav je on Tržačan. Rebu
la pri svoji ženi ceni, kako 
obvlada italijanščino, saj je 
takrat, ko jo je pripeljal v Trst, 
ai znala niti besede. Tega sem 
se naučila od tebe, je priznala 
£ora, ki ni nikoli hotela živeti 
v moževi senci, zato se je na 
raznih literarnih natečajih in 
v časopisnih kritikah podpiso
vala kot L.D. Rebula je ob
čudujoče bral te kritike in jih 
Pripisoval Levu Deteli, saj je 

njih vela inteligenca in 
razgledanost. Tavčarjeva je 
dtožu Alojzu oponesla, daje 
v njegovih delih veliko posav- 
skih motivov, čeprav je tržaški

pisatelj. Rebula je povedal, 
da se mu je Loka priljubila 
zato, ker ima tekoče vode in 
gozdove, kar kot Kraševec v 
svoji pokrajini pogreša. “Sicer 
pa sem najprej Slovenec, nato 
šele Primorec,” pravi Rebu
la, kije ohranil svoj značaj in 
ni upognil hrbtenice. Za zgled 
mu je bil oče. In Rebula je 
takoj postregel s primerom. 
Oče, kije kot železničar služ

boval v drugem kraju, je očit
no pozabil domov poslati de
nar, zato je mati malemu 
Lojzku naročilu, naj očetu 
napiše pismo in ga prosi za 
denar. Čez nekaj dni je mati 
dobila očetovo pismo brez 
denarja. V njem je bilo sino
vo pismo, podčrtano in po
pravljeno z rdečim. Zraven je 
oče dopisal materi: “Kako učiš 
otroka slovenščine?”

Kot pravi Rebula, kije pre
vajal tudi svetopisemska Pav
lova pisma, je zanj prvi jezik 
slovenščina, nato stara gršči
na, sledi francoščina. Ko seje 
leta 1945 odločal za študij 
klasične filologije in so mu to 
odsvetovali, češ, da ne bo do
bil službe, je prišel do spozna
nja, da moraš pri izbiri pokli
ca in partnerja slediti srcu in 
ne računu.

Rebula priznava, da težko 
piše v italijanščini. “Italijanski 
jezik je lep, a napihnjen, re
toričen. Slovenščina je bolj 
poštena. Jezik ni srajca, ki bi 
jo slekel in oblekel, jezik je 
duša,” pravi Rebula, ki se je 
v času fašizma učil slovenšči
ne kot tujega jezika.

Tavčarjeva in Rebula ve
liko prevajata, skupaj sta se 
lotila tudi prevoda knjige o sv.

Klari. Rebula je prevajal prvi 
del, Tavčarjeva drugi dpi. 
No, in potem je on svoj del 
na računalniku zbrisal in ni 
ostalo nič, je dejala Tavčar
jeva, Rebula pa je bil užal
jen. “Nič nisem jaz zbrisal, 
zbrisalo seje.” In je nato Zora 
prevedla na novo še njegov 
del, razen treh strani, ki so 
ostale.

Umetnika sta natrosila še 
vrsto zanimivih pripetljajev iz 
svojega življenja. Tako nista 
mogla mimo nekega spora, ki 
je nastal pri prevajanju knjige 
iz italijanščine. Odlomek je 
govoril o tem, kako so v 
Neaplju za božič ljudje hodili 
po ulici in pod pazduho stiska
li žival, kije imela vrat in oči. 
Tavčarjeva je prevedla, daje 
to puran, Rebula je bil pre
pričan, da gre za kuro. Ker sta 
se sporekla, sta klicala v Ne
apelj neko znanko in jo 
vprašala, kakšno žival po obi
čaju nosijo za božič pod paz
duho.' Zvedela sta, da nosijo 
jeguljo.

O dr. Alojzu Rebuli sta 
nastala tudi dva filma - eden 
v Ljubljani, drugi v Trstu. 
“Kateri ti je bolj všeč?” je za
nimalo ženo. “Za nobenega 
nisem mignil z mezincem. Ko 
pa sem ju gledal, se nisem 
občudoval.” Na koncu je Re
bula priznal, da je tržaški 
boljši, a kljub temu so se mu 
smilili avtorji fdma, saj so bili 
reveži, ko so se mučili z njim.

Nada Černič Cvetanovski

Zora Tavčar in Alojz Rebula

Simpozij o Anastaziju 
Griinu

Brežice - V avditoriju Posavskega muzeja Brežice je 
bil minuli teden dvodnevni mednarodni simpozij o 
pomembnem gospodarstveniku, pesniku, politiku in 
plemiču Antonu Aleksandru Auerspergu, ki si je nadel 
umetniški psevdonim Anastazij Griin. Slovenski pesnik 
France Prešeren - mladega plemiča je vzgajal na Du
naju - ga je poimenoval Anastazij Zelenec.

Simpozij, na katerem so o 
Auerspergu govorih slovenski 
in avstrijski strokovnjaki, je 
bil pravzaprav posvečen 200- 
letnici njegovega rojstva in 
130-letnicismrti, vseprispev- 
kepabodo zgodovinarji ob ju
bileju prihodnje leto objavili 
v posebnem zborniku. Anas
tazij Griin je sicer v mnogo- 
čem povezan z našimi kraji. 
Njegova žena Marija je izha
jala iz družine Attems, ki je 
bila tudi lastnica brežiškega 
gradu, večino življenja je 
Griin z družino preživel v 
graščini Šrajbarjev Turn v

svetu dosegel znižanje dav
kov, toda kot član nemške ple
miške rodbine je zatajil v prvi 
polovici 18. stoletja. V času 
marčne revolucije je zasramo
val Slovence in se posmehoval 
njihovi zastavi, zatiral kmete 
in menil, daje slovenstvo ut
vara.

Vsekakor pa po besedah 
mnogih predavateljev plems
tvu pri nas ne gre odrekati 
nekaterih vidikov “slovensko
sti”. Prav na primeru rodbine 
Auersperg in Anastazija Grii- 
na lahko vidimo, da naciona
lnosti v preteklosti ne more-

Leskovcu nad Krškim in bil mo meriti z današnjimi vatli, 
lastnik številnih posesti, tudi Plemstvo, kakorkoli je že bilo 
toplic v Bušeči vasi. Ni nepo- usmerjeno, je pomembno 
membno, da je načrtoval po- vplivalo na slovensko zgodo- 
sodobitev gospodarstva in da vino in je zato tudi eden nje- 
je kot poslanec v državnem nih bistvenih elementov. V.P.

Spet doma
Sevnica - Že tretje leto zapored je občina ob prazniku pov

abila na srečanje sevniške rojake, ki delujejo širom po državi in 
s svojim znanjem, ugledom in položajem dvigajo ugled tudi 
°bčini in ji pomagajo odpirati številna vrata, ki se včasih brez 
Pomoči s težavo odpirajo. Tako so se na sevniški grad zgrnili 
Svilni znani obrazi; prišel je arhitekt Mušič, Blaznik, nekdanji 
Jugoslovanski minister za trg in cene Lojze Klemenčič, dr. Livio 
Pa Jože Repše, brat letošnjega občinskega nagrajenca Andreja 
'n častnega občana Staneta, prišel je znanstvenik dr. Jurij Tasič, 
?°lj znan v tujini kot doma pa mladostno neugnani dr. Jure 
Zupančič pa nepozabna Rafko Irgolič ter Marjan Jamšek, ki 
sta skupaj skrbela za lepše nasmehe Sevničanov; prišla je 
^laševalka Mojca Hruševar, nekdanji direktor farme Ihan dr. 
T^ivec, prišla sta dr. Rajko Pirnat in soproga Metoda Hro- 
ak ki sta doma pustila dojenčka; opažen je bil obramboslovec 

. aHj Jeraj pa Franci Strajnar, slikarka Jerca Šantej, ki je 
bčini podarila svoje umetniško delo - koledar, manjkal ni niti 

■ ?vugnani avanturist Marko Korač, ki si je v Afriki postavil 
ls° in še številni drugi Sevničank

T ■spo ■6 priložnost tako za poslovne stike kot za obujanje 
'JriJ!Tl'nov’ za razpoloženje pa je poskrbela grajska gospoda 
tor; »aAg. Zbrani so z zanimanjem prisluhnili tudi restavra
cij ■ ktorju Povšetu, ki je predstavil edinstveno slikarijo 

rJe letni časi”, ki se nahaja v grajskem stolpu. N.Č.C.

Klic dobrote s Karitas
Brežice - Vsako leto ob tednu Karitas je zelo aktivna tudi 

brežiška župnijska Karitas, ki z različnimi akcijami zbira prispev
ke za tiste, ki so tovrstne pomoči potrebni. Tako je tudi letos 
potekala celodnevna akcija zbiranja denarnih sredstev in mate
rialnih dobrin na sedežu brežiške Karitas in preko skupnega 
programa Radia Brežice in Radia Sevnica. Zbralo se je 31.000 
SIT in nekaj pohištva. V Prosvetnem domu v Brežicah pa so 
pripravili že 13. dobrodelni koncert “Klic dobrote”, na katerem 
so nastopih mnogi priznani pevci in glasbeniki, pa tudi otroci iz 
brežiškega vrtca. S prostovoljnimi prispevki seje znesek povečal 
za 292 tisoč SIT, kar pomeni, da skupni znesek presega 300 
tisoč SIT, za kar se brežiška Karitas vsem nastopajočim, sponzor
jem in obiskovalcem iskreno zahvaljuje, saj bodo tako lahko 
pomagali najbolj ogroženim družinam v stiski. Seveda pa se 
akcija zbiranja še nadaljuje, svoje prispevke lahko vsi ljudje 
dobrega srca prinesejo na sedež brežiške Karitas, ki je pri 
župnišču, ah jih lahko pokličejo na tel. številko 49-61 -275. J.K.

Druženje je kakor zdravje
Sevnica - Krajevna organizacija Rdečega križa (KO RK)Sevnicaje 

v jedilnici Lisce organizirala srečanje starejših občanov. Vabilu seje 
odzvalo skoraj 200 starejših od 70 let, med njimi najstarejša občana, 
94-letna Ivana Grozde in 90-letni Adolf Jazbinšek, ki sta za svoja 
visoka jubileja prejela darilo. Pevski zbor Encijan in trije mladi har- 
monikaiji so poskrbeli za prijetno razpoloženje. Predsednica 
Območnega odbora RK Ivica Lindič, predsednik Društva upo
kojencev Janez Kranjc ter predsednica KO RK Violeta Bahat 
Kmetič pa so vsem zaželeli, naj čim dlje ohranjajo vitalnost, k čemur 
pripomore tudi želja po druženju in tovrstna srečanja. B.D.

KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica

Na pomoč tudi s koncertom
Krško - Občini Krško in Sevnica sta v sodelovanju z 
Zavodom Regio v Kulturnem domu pripravili do
brodelni koncert pod naslovom “Neurje 21. avgust”. 
Z njim sta se želeli zahvaliti vsem donatorjem sred
stev in ostalih oblik pomoči, z zbrano vstopnino na 
koncertu pa so znesek še povečali.

Na koncertu so zapeli 
številni znani slovenski glas
beni izvajalci, s svojo prisot
nostjo pa sta dogodek počas
tila tudi veleposlanik ZDA 
Thomas B. Robertson in 
veleposlanik Republike Polj
ske Janusz Jesionek.

Oba župana, Franc 
Bogovič in Kristijan 
Janc, sta se pred polno 
zasedeno dvorano zah
valila občinam, števil
nim podjetjem, gospo
darstvenikom in posa
meznikom, ki so ra
zumeli stisko tukaj
šnjih družin in jim po
magali. Spomnila sta 
tudi na neprecenljivo 
vrednost pravočasne, 
učinkovite in hitre ak
cije vseh reševalnih in 
tehničnih enot, ki so 
po neurju pomagale 
ter kasneje ocenjevale 
in evidentirale škodo.

Nekaj več kot 
600.000 SIT, zbranih 
od prodanih vstopnic, 
bo prištetih k znes
kom na transakcijskih 
računih obeh občin, 
na katerih se je do

sedaj nabralo nekaj več kot 43 
milijonov SIT. V občini Kr
ško približno 21,5 milijona 
SIT, v občini Sevnica pa nekaj 
več kot 22,7 milijona SIT. 
Sredstva za pomoč prizadetim 
v neurju je mogoče nakazati 
še do konca novembra. J.K.

Z Radiem Ga-ga so pripreditevpočastili 
tudi predsednik ZDA Bush; premier V. 
Britanije Blair in operna pevka Norina 
Radovan - vse tri je imitiral Jure 
Godler, sicer doma iz Brežic.
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Vinogradniki so odprli vrata hramov in zidanic

Nič več speča lepotica
Cviček bo všečen, 

a ga bo manj
Gadova peč - Griči okrog 

Gadove peči in v jesenske bar
ve odeti vinogradi z zaplata
mi prvega snega med njimi so 
minulo soboto vrveli od šte
vilnih obiskovalcev, ki jim je 
vrata svojih hramov in zida
nic odprlo več kot 50 vino
gradnikov. Na mestu je bila 
zato trditev Ivana Urbanča, 
ambasadorja cvička in prave
ga pobudnika za prvo tako 
prireditev, da Gadova peč, zi
belka dolenjskega posebneža, 
poslej nič več ne bo le speča 
lepotica, ampak še bolj znana 
vinska gorica. Cvičku in lju-

■ n

Prvič so gada potegnili kar iz soda.

nom Strelom, klepetali s hr
vaškimi in slovenskimi slikar
ji, sledili duhovitostim ob 
krstu mošta, se čudih konjeni
kom, harmonikarjem in moč
nim možem, ki so povlekli pri- 
jaznega gada iz soda. Resnič
no veselo je bilo pri Jarko- 
viču, Kodriču in Komatar- 
ju ter pri vseh tistih zidani
cah, kjer so domačini potrje
vali pravo dolenjsko gostol
jubnost. Naj se takšen dan 
ponovi ob letu, v slavo in do
bro ime cvičku!

Obiskovalce so zabavali tudi mladi harmonikarji.

dem, zbranim blizu sloven- 
sko-hrvaške meje je na dušo 
popihal tudi Mario Nobilo, 
hrvaški ambasador, ko je de
jal, da od nacionalizma pač 
lahko boli glava, od cvička 
nikoli!

Sicer pa je na lep sončen 
dan bilo živahno vse od Raz- 
križja in Vinjega Vrha do Be- 
linja in Grabelj, srečevali so 
se zapriseženi ljubitelji cvička 
iz podboškega in cerkljan
skega društva ter znanstva 
sklepali novi prijatelji, roko
vali so se s plavalcem Marti- Pri Kvartuhovih v Jugovcu

Vlado Podgoršek

V gore pojdimo pripravljeni
Sevnica - Planinsko društvo Lisca Sevnica je pripravilo 

ciklus predavanj, s pomočjo katerih naj bi planinci obnovili 
in izpopolnili svoje planinsko znanje in tako prispevali tudi 
k zmanjšanju števila nesreč v gorah.

Misel, da se nesreče v gorah dogajajo le slabo opremljen
im in neizkušenim gornikom, nam je postala že kar domača. 
Žal pa ni vse le v dobri opremi, temveč predvsem v preudar
ni ter vremenu in posebnostim primerni izbiri cilja. Na turo 
se moramo kondicijsko pripraviti, cilj pa izbrati primemo 
sposobnostim. Pomemben dejavnik je vreme, zato se temel
jito pozanimamo, kaj se obeta. Se pred odhodom obvestimo 
nekoga, kam odhajamo in kdaj se vračamo. Napolnimo mo
bilni telefon, čeprav je pokritost s signali v gorah slabša. 
Naučimo se pravočasno obrniti nazaj v dolino in če se ven
darle zgodi nesreča, pokličimo 112 in povejmo, kdaj, kje in 
kakšna nesreča seje zgodila, koliko je poškodovanih ter kako 
in kakšne so razmere na kraju nesreče.

Vse to bodo sevniški planinci izvedeli v osmih preda
vanjih, ki potekajo v zavetišču Pod Svetim Rokom, ko se 
bodo seznanili tudi z likom planinca in zgodovino planin
stva, z varstvom narave in nevarnostmi v gorskem svetu, z 
orientacijo, s planinsko opremo in prehrano in podobno. 
Vsak udeleženec, ki bo sodeloval na več kot 70 odstotkih 
srečanj, bo ob koncu predavanj prejel priznanje. N.Č.C.

tTefejon 07/49-91-250

3?a naAočnifee je cenejši!

Dragojevič
očaral

Čatež ob Savi - Na Marti
novo soboto so v dvorani hotela 
Toplice odmevale melodije z 
dalmatinskim melosom. Nasto
pil je Oliver Dragojevič, veli
kan hrvaške glasbene estrade, 
stalni udeleženec in tudi zma
govalec številnih glasbenih fes
tivalov, pa dobitnik številnih 
priznanj za dosežke na glasbe
nem področju. Občinstvu se je 
predstavil s svojo spremljeval
no skupino Dupini. Oliver, 
večni romantik in izvajalec 
številnih znanih balad, je 
napolnil dvorano do zadnjega 
kotička. Že sam pozdrav obisko
valcev koncerta ob prihodu na 
oder je nakazal prijeten in 
sproščen večer. Slabi dve uri je 
občinstvo uživalo v romantični 
glasbi in njegovih pesmih. JM.

Kostanjevica na Krki - Na predvečer sv. Martina, ki ga pri nas slavimo vse bolj 
množično, je bila v cvičkovi kleti kostanjeviškega gradu tradicionalna predstavi
tev letošnjega letnika dolenjskih vin. Po besedah najpomembnejših strokovnja
kov iz posavske vinorodne dežele bo vince kljub neugodnim vremenskim pogojem 
kakovostno ter razmerje med kislinami in alkoholi prijetno, bodo pa zato količine 
kar za tretjino manjše.

Kot je povedal Janez Ži- 
vič, direktor krške vinske kle
ti, ki je sicer največji pride
lovalec cvička v državi, bodo 
letos ponudili tržišču manj 
kot milijon litrov “dolenjskega 
posebneža”. Zaradi manjših 
količin bo potreben tudi raz
delilnik prodaje zaščitenega 
cvička PTP. Nove davčne da
jatve, kijih obeta predvidena 
reforma, bi po njegovem znale 
cviček tudi podražiti.

Kot sta na zanimivem ve
čera v Kostanjevici povedala 
enologinja Katarina Merlin 
iz novomeškega laboratorija, 
že prve meritve potrjujejo, da 
bodo letos dolenjska vina pri
jetnega okusa, mehka, zaob
ljena, lepe barve, nežna in aro
matična. Posebej lepo je dozo
relo grozdje žametne črnine, 
modre frankinje in laškega riz
linga. Te sorte so tudi najbolj 
zastopane v cvičku. Vino bi 
bilo po besedah Merlinove še 
bolj všečno, če pridelovalci ne 
bi preveč hiteli s trgatvijo in 
če ne bi trte premočno obre
menjevali.

Zdravko Mastnak, eno
log iz krške “cvičkove kate
drale”, je zbranim povedal, da

bo kljub neugodnemu vreme
nu z obilico dežja, točo in 
nižjim temperaturam tudi 
letos cviček kakovosten. Kis
line so celo bolj umirjene kot 
lani, že zdaj je čutiti gladkost 
vinca, dobro fenolno dozore
lost, prijetno kislino in sve
žino.

Kmečka zadruga Krško je 
v Kostanjevico seveda pova
bila svoje poslovne partnerje, 
ljubitelje cvička, predstavnike 
vseh 11 članov konzorcija, pa 
tudi dosedanje in aktualne

cvičkove kralje in kraljice. 
Posebna skupina vinogradni
kov, ki goji obred krsta mošta 
v vino, pa je na slikovit način 
krstila cviček. V vedrih litani- 
j ah so med dragim po vedah, 
da Evropi ne gre verjeti, kaj
ti Bruselj bo verno meril 
količine vinca v kleteh in jih 
primemo obdavčil. Tudi zara
di tega bi se lahko končala 
zgodba o uspehu cvička, kj 
je zelo iskan in dosega tudi 
visoke cene.

Vlado Podgoršek

prejeli smo...

Bal na
Bizeljčana

Društvo študentov Brežice in 
Društvo ljubiteljev bizeljčana 
sta ob ob bizeljskem krajevnem 
prazniku 12. novembra prire
dila že tradicionalni Martinov 
Bal na Bizeljčana. Prireditev 
je zaradi velikega obiska po
tekala v dveh dvoranah, v za
družnem in gasilskem domu. Za 
zabavo je poskrbel ansambel 
Slovenski zvoki, z obiskovalci 
pa so se veselili tudi Pihalni 
orkester Kapele, mladi har
monikarji in seveda sv. 
Martin.

Prva prireditev “Bal na bi
zeljčana” se je zgodila pred 
tremi leti v Mariboru in ker so 
bili obiskovalci zelo navdu
šeni, se je prireditev preselila 
tudi v Ljubljano in na Bizelj
sko. Prireditve niso namenjene 
samo zabavi, ampak tudi izo
braževanju, druženju, predsta
vitvi društva, občine Brežice, 
Bizeljsko-sremiškega vinorod
nega okoliša in seznanjanju s 
kulturo pitja. Organizatorji obis
kovalcem skušajo pripraviti kar 
se da zanimivo prireditev, na 
kateri lahko pokusijo domače 
dobrote, se seznanijo s kulturo 
tega področja in delom društev 
ter hkrati preživijo družaben in 
nepozaben večer. G.C.

vmmimm
aegpuciM KUC - VSAK san ca ir do ;o

poročili so se ...
........ ..m...

Brežice
21. novembra sta se v Brežicah poročila Peter Dirnbek 

iz Brežine pri Brežicah in Wanpen Ruchada s Tajske.

Krško
11. novembra sta zakonsko zvezo sklenila Dragan 

Rukavina in Ana Tumurad, oba z Mrtvic.

V skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov objavl
jamo le imena mladoporočencev, ki so z javno objavo 
soglašali.

rojstva v porodnišnici brežice

Mlado mamico Jan0 
Kovačič iz Brežici° 
njeno prvorojenk0 
Niko smo ob našen1 
obisku zmotili Pr 
hranjenju. Kljub vse' 
mu je Jana, sjcel 
učiteljica na OŠ A1" 
tiče, z veseljem Po
vedala, da se Niki n' 
prav nič mudilo >l. 
ta svet, saj je matn1 
co in očka s sV°(l.ia 
prihodom osreči 
osem dni kasne]e' 
kot je bila napovf
dana. Ob poroc

kjer je svojo izvoljenko bodril tudi partner Dejan, profe^° 
glasbe na brežiški gimnaziji, ni šlo vse gladko. Toda vse boleč1 
so ob pogledu na majceno štručko, ki se je odločila za “okr°° 
le ” številke - 3000 g in 50 cm, pozabljene.

Rojstva od 8. do 22. novembra 2005
Deklice so rodile: Mateja Gartner iz Radomelj,

Zagorc iz Krške vasi, Anamarija Repec s Prilip, Nataša Br°. 
nik Kržan iz Globokega, Gabrijela Kopinč iz Sel pri Dob0 
Marijana Filipčič iz Brežine, Ana Rukavina z Mrtvic, 33 
Jereb iz Dolenje vasi in Jana Kovačič iz Brežic.

Dečke so rodile: Bojana Zbašnik iz Sevnice in Lidij3 ^ I 
vak iz Brežine.
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V deželi Kondorja
Globoko v kanjonu reke Colce, drugemu najglobljemu na svetu, sediva ob vodnem koritu, vklesanem v živo 
skalo, še iz inkovskih časov. Voda se v njem pretaka že vsaj petsto let in še vedno napaja nekaj km oddaljeno 
vasico. Tudi hišice so iz tistih časov. Do prve ceste je pol dneva hoje; temu bi lahko rekel konec sveta. Tako 
zelo znano, pa vendar tako drugače, kot še nekaj let nazaj v Mehiki ali na Madagaskarju v podobnih vasicah! 
Za hišo iz kamenja in blata so postavljene sončne celice, ki napajajo računalnik. Tabla nad vrati vabi na 
internet - za pol dolarja na uro lahko, čeprav “na koncu sveta”, neposredno klepetaš z domačimi, ali pa izveš, 
kaj ta hip počne Humar na drugi strani planeta. Tudi sem je segla globalizacija.

Vtis nedostopnosti
Cordillera Negra in Cordi- 

llera Blanca, čma in bela veri
ga Andov, največja veriga 
tropskih ledeniških gora na 
svetu. Vzporedno z oceansko 
obalo ležeča čma veriga je s 
svojimi pet tisoč metri višine 
“skromna”, vendar še kako 
pomembna. Kljub bližini ek
vatorja (zaenkrat?) uspešno 
varuje ledenike in večna sne
žišča svoje bele sestre pred top
lim pacifiškim zrakom.

S snegom pobeljena Cordi
llera Blanca pa sega visoko 
skoraj 7 km; iz doline se zdi, 
da so beli vrhovi daleč v ve-

V mestu na 3000 m nad mor
jem najdeš vse - od zelo do
brih informacijskih točk, 
agencij z izkušenimi vodniki 
in izposojo opreme, do solid
no založenih trgovin in tržnic 
z bogato izbiro. Seveda je po
zornost vseh tukaj usmerjena 
v bele vršace, ki so res pravi 
magnet in “eden najbolj ča
robnih kotičkov tega sveta”, 
kot piše v popotniških priroč
nikih. Imena najbolj znanih 
vrhov se pogosto pojavljajo na 
prodajnih artiklih, ki imajo 
zaradi tega višjo ceno.

Po mestu se sprehajajo tu
risti z nahrbtniki in pravkar 
izposojeno opremo in se us-

Vo tržnici v Huarazu
solju. Vtis nedostopnosti ob
čutiš že, ko se spozabiš in za
čneš v višje nadstropje. Po 
dekaj stopnicah se ustaviš, 
hlastajoč za zrakom, ki vse
buje precej manj kisika. Vpra
šanje, kako boš dihal nekaj 
1000 m višje, odrivaš na stran.

V Huarazu,
Prestolnici alpinizma

tavljajo pred izložbami, ulični 
prodajalci pa od njih na vsa
kem vogalu poizkušajo iztržiti 
kakšen sol. Pogajanje pri na
kupuje po vsem Peruju pravi
lo; celo v trgovinah. Za “grin- 
go” je izhodiščna cena vedno 
visoka in če si vztrajen, jo lah
ko zbiješ vsaj na polovico.

S kolesom na 
4500 m

vanje perujskega podeželja. 
Način obdelave zemlje je tam 
še vedno enak kot pred sto
letji; njive orjejo z živino in 
lesenimi orali, žanjejo naroke

svojemu namenu. Ženske v 
pisanih nošah in s culami na 
hrbtih kar naprej nekaj pre
našajo. Pravzaprav sploh ne 
hodijo, ampak tečejo, vmes pa

Huascaran, najvišji vrh v Peruju

Reportaža je nastala na julijski odpravi Posavskega 
alpinističnega kluba, ki je že tretjič organiziral alpinistično 
odpravo v osrčje Perujskih Andov Cordillero Blanco. 
Odpravo je sestavljalo 13 članov - Gorazd Pozvek, Matej 
Zorko, Andrej Sotelšek, Boris Sagernik, Nejc Pozvek, 
Romana Šalamon, Rok Umek, Igor Suvajčevič, Danica 
Pozvek Vidmar, Cvetka Ogorevc, Janez Novak, Maruša 
Novak in Darja Prezelj.

Popotnik ali hribolazec, ki 
Pride v dolino med obema ve
dama, najprej obišče Hua- 
az> ki je Meka alpinizma na 
e,n koncu sveta (domačini te- 

11111 športu pravijo andizem).

Aklimatizacija je (pogosto 
boleč in počasen) proces pri
vajanja telesa na višino. Cor
dillera Negra je zelo primer
na za to, pa tudi za spozna-

in žito potem na oslih tovori
jo na kup pred skromne do
move, kjer snope omlatijo kar 
kopita konjev. Marsikateri 
kamniti zid, koča ali terasa iz 
inkovskih časov še danes služi

ves čas nekaj jedo. Otroci ogo
varjajo turiste: “Foto, foto”, 
po slikanju pa nekoliko manj 
prijazno, “un sol gringo”. Pri 
odraslih s fotoaparatom v roki 
hitro ustvariš prepad, obračajo 
se proč ali se skrijejo v kočo. 
Ko pa se odpoveš foto trofe
jam in pospraviš kamero, z 
lahkoto navežeš stik.

Makadamska cesta na Ne- 
gri, ki pelje čez prelaz na 
4200 m, je priljubljen kole
sarski cilj. Ker nama to ni 
dovolj, se z najetima koleso
ma trudiva še poldrugo uro na 
hrib nad prelazom. Na tej vi
šini je potrebno gibanje moč
no upočasniti. Proti koncu 
dneva sva nagrajena s 35 km 
spusta po makadamski cesti, 
ki ga kar noče biti konec; ves 
čas vožnje se psi kot obsedeni 
zaganjajo za nama. Na cestah 
še kako velja zakon močnej
šega. Suha doba tam predstav
lja zimo, posledica pa je izsu
šena pokrajina in ogromno 
prahu, ki nažira dihala.

Besedilo in foto: 
Andrej Sotelšek

Nadaljevanje prihodnjič...

MftPOVEDI
Prireditve
24. november

Krško - predstavitev Centra za pomoč mladim in tre
ninga asertivnosti, od 15. ure dalje

Sevnica - v okviru tedna odprtih vrat predstavitev VDC, 
enota Sevnica, od 8. do 15. ure

Brežice - večer z utrinki fotografske razstave “Heroin” 
in pogovor z avtoijem Boštjanom Slatenškom in Domnom 
Palom, MC ob 18. uri
25. november

Krško - prireditev ob 20-letnici Centra za socialno delo 
in 10-letnici terapevtskih skupin zdravljenih alkoholikov, 
ob 16.30, mala dvorana Kulturnega doma

Sevnica - v okviru tedna odprtih vrat predstavitev VDC, 
enota Sevnica, od 8. do 15. ure; ob 11. uri lutkovna pred
stava “Repa velikanka”

Bistrica ob Sotli - odprtje razstave 25. otroške kolonije 
“Trgatev 2005”, ob 17. uri, večnamenski prostor šole
26. november

Sevnica - brucovanje ŠKS, Electrobuda, Štej do štiri, 
ob 20. uri, Klub MC

Krško - koncert “Youngunztour”, ob 21. uri, ČebePnak

30. november
Sevnica - dan odprtih vrat v vmesnih delavnicah INDE, 

od 8. do 14. ure

Kultura
24. november

Senovo - prva predstava posavskega gledališkega abonmaja 
“Zbrisani” v izvedbi Boom teatra, 19.30, KD 14. divizije 

Kostanjevica na Krki - pravljica za otroke “Čarobni 
šal”, ob 17. uri, izposojevališče

Brežice - ob dnevu slovenskih knjižnic potopisno preda
vanje Andreje Rustja o Eskimih in Afriki, ob 17. uri, knjižnica
25. november

Brežice - filmski večer za ljubitelje domačega under- 
ground filma, Bager, Jelenovo oko, ob 20.30, klub MC 

Sevnica - “Fantje se zbirajo”, večer slovenskih ljudskih 
pesmi ob 10-letnici javnih nastopanj Fantov s Preske, ob 
18. uri, kulturna dvorana

Razbor - “Nagelj in zeleni rožmarin”, samostojni koncert 
KD Godba Blanški vinogradniki, ob 19. uri, kulturni center
26. november

Sevnica - koncert dua “Gorišek Lazar 2 klavirja”, ob 
18.15, dvorana Glasbene šole 

Sevnica - koncert Železničarske godbe Zidani Most, ob 
18. uri, kulturna dvorana

Krško - komedija “Agencija za ločitve”, Gledališče 
Koper, ob 19.30, Kulturni dom

Brežice - cabaret “Ljubezen svet vrti”, družinsko 
gledališče Kolenc, MC ob 20. uri
27. november

Krško - koncert “Oj lepo je res na deželi”, Kvartet iz 
Lepe vasi, Folklorna skupina DKD Svoboda Senovo, ob 
16. uri, Kulturni dom
29. november

Krško - koncert pihalnega orkestra slovenske policije s 
solisti, ob 19.30, Kulturni dom
2. december

Krško - situacijska komedija “Nekaj dragega in popol
noma neuporabnega”, PG Kranj, ob 19.30, Kulturni dom

3. december
Brežice - “Ptice, zlatice in Anci” - trije novi naslovi KD 

Žarek, ob 16. uri, knjižnica

Za otroke
26. november

Krško - MC direndaj: Pričja hišica in ogled poljubne 
risanke, brezplačne Delavnice, ob 10. uri, MC

3. december
Brežice - “Ta veseli dan kulture”; za osnovnošolsko 

mladino “Mini festival iger”, od 9. do 10. ure in od 11. do 
13. ure, knjižnica - zaključek Kristjanove knjižne uganke, 
v programu sodelujeta Melania Stipič in Sara Antolovič, 
ob 10. uri, knjižnica
7. december

Krško - lutkovno-cirkuška predstava “Čira čara buff’, 
Mini cirkus Buffeto iz Ljubljane, ob 17. uri, Kulturni dom

Šport
25. november

Sevnica - začetni 1. turnir Posavske lige ročnega nogo
meta, ob 19. uri, Klub MC

2. december
Senovo - športno srečanje svetnikov in svetnic posavskih in 

obsoteljskih občin, ob 15. uri, športna dvorana OS 14. divizije
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za mlade...

Baja
Na svetu je veliko ljudi in 

vsi se tako kot po zunanjosti 
razlikujemo tudi po notranjo
sti, značaju, osebnosti nasploh. 
Vsak človek je nekaj posebne
ga in v vsakem se skriva nekaj 
dobrega. Vsi smo lahko iskre-

več. Počasi seje sprehajala po 
hiši gor in dol ter se včasih 
(kot je to rada delala) ulegla 
pred vrata kuhinje ali pod 
mizo v dnevni sobi, da si, ko 
si šel v kuhinjo, moral pazi
ti, kako odpiraš vrata, da nisi 

z njimi uda-

ni, prijazni, zvesti, ustrežlji
vi... In vendar, tako kot so 
lahko pozitivne, so lahko tudi 
negativne lastnosti, kot so na 
primer krutost, trdosrčnost, 
egoizem... prisotne pri posa
mezniku. Dobre lastnosti mo
ramo negovati, da bi postali 
še boljši. Če pa jih ne negu
jemo in se ne trudimo, se 
razvijejo slabe lastnosti. Tako 
lahko postanemo moteči za 
svojo okolico, za ljudi okoli 
nas.

Za ljudi? No, tudi za ljudi, 
ampak verjetno tudi za živa
li. Nekateri ljudje mučijo ži
vali in zdi se, da jim je tisti 
del srca ali možganov, kakor 
si to pač razlagate, zakrnel, se 
izklopil ali celo okamenel. 
Takšni ljudje na živalih pustijo 
fizične in psihične posledice. 
Lahko jih poškodujejo, po
habijo in jim vcepijo strah 
pred ljudmi. In tu se začne ta 
zgodba.

Pravzaprav to ni moja 
zgodba, ampak njena zgodba.

Pred 16 leti se je pred OŠ 
Draga Kobala pojavila majh
na, čma kepica. Bila je psička, 
stara komaj nekaj tednov. Tri

ril Baje.
Nekega 

dne, sredi 
decembra, 
pa meje po
klicala ba
bica in rek
la, daje Ba
ja umrla. 
Zaspala je 
doma, čez 
noč. Z Bajo 
sva se dobro 
razumeli in 
prav ego
istična bi 
bila, če bi si

dni se je že potikala pred šolo. 
Nekateri otroci so jo božali, 
nekateri brcali, zato je bila 
zmedena, saj ni vedela, komu 
naj zaupa. Po treh dneh je 
neka učiteljica iz šole pokli
cala azil in psičko so odpelja
li. V tistem času pa sta se mo
ja babica in dedek odločila, da 
si bosta kupila psa. Skupaj sta 
se odpravila v azil in tam sta 
zagledala prav to psičko. Med 
vsemi psi je prosto tekala po 
azilu in spala na preprogi v 
hiši. Rekli soji kar Mala. Ba
bica in dedek sta se odločila 
zanjo in jo odpeljala domov. 
Preimenovala sta jo v Bajo. 
Tako je bilo ime mami njiho
vega prejšnjega psa.

Bajo je bilo sprva malo 
strah in se je zadrževala le ob 
svoji košarici pod oknom v 
kuhinji, vendar se je kmalu 
privadila in zaživela je prav 
lepo življenje. Poznala sem jo 
ves čas, od rojstva do sredine 
leta 2004.

Baja je imela ob košarici v 
kuhinji še stol, po katerem je 
skočila vse do okenske police, 
na kateri je rada poležavala. 
Starala se je. Čas pusti sledi 
tako na živi kot na neživi
naravi, tako je tudi Baja po
stajala vse starejša. Gobček je 
postal siv in tudi skakati s stola 
na okensko polico ni mogla

želela, da ne bi umrla. Imela 
je lepo življenje (razen za
četka) in lepo smrt. Nanjo me 
vedno spomni popraskana 
okenska polica in vsakič, ko 
grem v kuhinjo, počasi odpi
ram vrata, a vedno me zmoti, 
da pod oknom ne leži več 
košarica. Takrat se spomnim, 
da Baje ni več. S solznimi 
očmi se nasmehnem in sem 
vesela, da je lepo preživela 
svojih 16 “človeških”let, lepo 
umrla in je zdaj v pasjih nebe
sih.

Rada te imam, Baja.

Tess Kovačevič 
Maistrova 2 

Brežice

Označevalec
Wesley Snipes je oborožen in izjem

no nevaren v tem eksplozivnem akcij
skem trilerju, v katerem ni nič tako, kot 
se zdi. Rusija je na robu jedrskega uni
čenja in reši jo lahko le en človek. Elit
nemu agentu ameriških posebnih enot 
je ukazano uničiti čečensko jedrsko elek
trarno, preden bi teroristi aktivirali reak
tor. Zato se infiltrira v varovalno elek
trarno, postavi eksploziv in pobegne. Ko 
pa odkrije, da bodo prav njegove bombe 
aktivirale reaktor, dojame, da so mu zadevo podtaknili. Začne se 
tekma s časom in eksplozijo, ki bo povzročila smrt tisočih ljudi 
ter pretresla vse svetovne sile.

Prevajalka
Oskarjevka Nicole Kidman je tokrat 

v glavni vlogi v napetem trilerju prav 
tako oskarjevca Sydneya Pollacka o 
mednarodni zaroti znotraj političnih hod
nikov Združenih narodov. Kidmanova je 
južnoafriška prevajalka Silvia Broome, 
ki povsem slučajno sliši tajni pogovor v 
dvorani glavne skupščine. Podatek, ki ga 
je slišala, bi lahko zrušil nekaj vlad, če bi 
le uspela preživeti tako dolgo, da najde 
nekoga, ki bi mu ga lahko zaupala.

Brata v vojni
“Reševanje vojaka Jinsoka” je slogan, 

s katerim zlasti zahodni kritiki ozna
čujejo enega najbolj pričakovanih fil
mov daljnega Vzhoda. Brata v vojni je 
nedvomno z močno nacionalno zvestjo 
zaznamovan film in hkrati orjaški pro
računski spektakel, ki bi se ga ne branil 
niti Michael Bay (Pearl Harbor). Film 
začne svojo zgodbo v sedanjosti, se pa 
spretno in brez ovinkarjenja kmalu poda 
v preteklost, v Seul leta 1950, kjer se 
idilično življenje bratov preseli v krvave,
blatne in nedoumljivih strahot polne strelske jarke, medtem ko 
severnokorejske sile ob pomoči ruskega orožja in strokovnjakov 
prodirajo daleč proti jugu.

Rubriko je pripravila: 
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

akcija v mesecu novembru t
■ akcijska odprodaja določenih artiklov 

do 50% popusta
prodaja kuhinj in ostalega pohištva na 18 obtokov

2A VAŠ DENAR VAM NUDIMO NAJVEČ
JEDILNE GARNITURE ŽE OD 53.990 SIT 

PISALNE MIZE IN STOLI ŽE OD 4.990 SIT 
MLADINSKE SOBE ŽE OD 36.990 SIT

SPALNICE ŽE OD 79. 990 SIT 
KAVČI IN TROSEDI ŽE OD 32.990 SIT 

REGALI ŽE OD 39.990 SIT 
OMARE 3D ŽE OD 22.990 SIT 

SEDEŽNE GARNITURE ŽE OD 59.990 SIT 
Mostec 6, Dobova, tel.: +386 (0)7 49 92 400
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Krško, tel.: + 386 (0)7 48 80 390

moda

Čeprav bi lahko še veliko napisali o trenutni sezoni je
sen/zima, obstajajo tudi modni radovedneži, ki želijo ko
rak naprej. Morda je tokrat pravi trenutek, da čisto na krat
ko in brez daljših komentarjev pokukamo v naslednjo modno 
sezono pomlad/poletje 2005/06. To so prvi utrinki velikih 
modnih kreatorjev z modnih revij v Milanu. Prva ocena - 
vsekakor lahko rečemo, da so privlačni in izredno zanimivi... 
Žal bomo morali najprej “preživeti” zimo, da nam bo vreme 
dovolilo te modne novosti tudi okusiti. Do takrat pa bomo 
o njih tudi še kaj več izvedeli.

Lea Šinko Štraus

Derma Art D.O.O.

LASERSKI KABINET

Trajno lasersko odstranjevanje kapilar 
poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)

LASERSKO ODSTRANJEVANJE:
MOTEČIH DLAČIC 

KAPILAR NA OBRAZU 
SOLARNIHPIGMENTACIJ 

AKEN IN BRAZGOTIN
bradavic

(Perma Akt)
: TEL: 07/49-66-044, GSM: 031-681-401

IPL- LASERSKI KABINET, OBRTNA ULICA 24, BREZI#
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Stoparju tri zlate medalje
Sevnica - V športni dvorani je potekal tradicionalni že 7. mednarodni karate turnir za 
veliko nagrado Hypo pokal 2005. Domači Karate klub Hypo je v sodelovanju s Kara
te zvezo Slovenije vzorno pripravil mednarodno športno prireditev, katere seje udeležilo 
kar 368 tekmovalcev iz šestih držav iz 44 klubov, med njim tudi vsi trije posavski.

Tekmovalci in tekmovalke 
so se pomerili v katah ekip
no, katah posamezno in šport
nih borbah posamezno. Naj
boljši posameznik na turnirju 
je bil ponovno domačin Mar
ko Stopar (Hypo), ki je na 
turnirju osvojil tri zlate meda
lje. Markoje osvojil 1. mes
to v katah posamezno, v šport
nih borbah članov do 70 kg 
in še 1. mesto v nastopu v ka
tah ekipno skupaj z Rokom 
Crepinškom in Denisom 
Oračem, ki so v finalu prika
zali eno naj lepših in najat
raktivnejših bunkajev doslej 
(borbena akcija).

Člani Kluba borilnih špor
tov Rajhenburg so na omen
jenem tekmovanju nastopili 
brez državnih reprezentantk.
Najuspešnejša med udelež
enkami je bila Sara Jeler, ki

Plavajo kot ribice
Celje - Minuli vikend je potekal že 20. mednarodni pla

valni miting za Pokal mesta Celja. V močni konkurenci več 
kot 400 plavalcev s Češke, iz Srbije in Črne gore, s Hrvaške 
in iz Slovenije so krstni nastop letošnje plavalne sezone uspešno 
opravili tudi krški plavalci. Najbolje se je odrezal Jaro 
Kovačič, ki si je v absolutni konkurenci na 100 m hrbtno 
priplaval odlično 2. mesto. Dobro se je odrezal tudi Jaka 
Kramaršič, ki je v konkurenci dečkov prav tako osvojil 2. 
mesto v disciplini 100 m hrbtno, 4. mesto na 50 m hrbtno in 
5. mesto na 100 m prosto. Odličen peti absolutno je bil Jernej 
Omerzel na 50 m hrbtno, mesto slabši pa je bil na dvakrat 
daljši razdalji. Presenetljivo dobro sta tekmovala tudi Krešo 
Radunovič in Blaž Žmavčič, z osebnimi rekordi pa sta se 
vrnila Nina Mandl ter Jure Hotko.

Marko Stopar v akciji

je pri mlajših kadetinjah os- Brežice je bila najuspešnejša 
vojila 3. mesto tako v katah, Petra Planinc s tremi os- 
kot v športnih borbah nad 50 vojenimi kolajnami (srebrno 
kg. in dve bronasti).

Med člani Karate kluba

gimnastika
Lepe uvrstitve 
na “Hollyju”

Bremen - Plavalnega tekmovanja v Nemčiji, na kate
rem je sodelovalo okoli 300 tekmovalcev iz Nemčije, Polj
ske in Latvije, se je kot edini Slovenec udeležil tudi tek
movalec krškega Celulozarja Rok Kerin. Plaval je odlično 
in osvojil komplet medalj. Zmagi na 100 m mešano je dodal 
srebro na 200 m prosto in bron na 100 m prosto.

Brežice - Selekcijske telo
vadke Gimnastičnega društva 
RAIN Krško tekmovalnega 
programa A1 Gimnastične 
zveze Slovenije so se v soboto 
pomerile na tradicionalnem 
35. Hollyjevem memorialu v 
Brežicah v organizaciji ZD 
Sokol Brežice

V kategoriji deklic A1 -pro
grama je Ana Vodeb v mno
goboju zbrala 30,55 točke in 
osvojila 3. mesto ter za
beležila drugo oceno tekmo
vanja na preskoku (8,15 toč
ke) in tretjo oceno na parter
ju (8,60 točke),

V kategoriji mladink Al- 
programa pa je Urška Stus os
vojila 4. mesto in zabeležila tudi 
tretjo oceno tekmovanja za 
sestavo na parteiju; Nika Mo
čivnik pa je zasedla 5. mesto 
ter prijetno presenetila s sesta
vo na bradlji, kjer je bila četrta.

rokomet

Zmage Dobove, 
Atoma in 
Europrodukta

Krško, Grosuplje, 
Ivančna Gorica, Brežice - 
V 7. krogu l.B državne 
rokometne lige se je krški 
Atom pomeril s Sežano in 
zabeležil visoko zmago 
(32:21). Tekma je nepo
polnim Krčanom gotovo 
služila za trening pred so
botnim posavskim derbijem 
s prvo uvrščeno Dobovo. 
Slednja je v gosteh pretekli 
vikend premagala Pekarno 
Grosuplje (32:27). V 8. 
krogu se tako v soboto, 
26.novembra, v Dobovi 
obeta prava posavska roko
metna poslastica.

Sevničani so tokrat v 
Ivančni Gorici zabeležili 
poraz (28:30). To soboto 
bodo gostili Pekarno Gro
suplje. Na lestvici trenutno 
vodi Dobova, krški Atom 
je peti, Sevnica pa sedma.

Zmago pa so pod bre
žiškim balonom zabeležile 
tudi domače igralke Euro
produkta, ki so bile z 29:26 
boljše od Izolčank. Na 
lestvici so tako obdržale 9. 
mesto, sedaj pa jih čaka 
nekaj tednov odmora, saj 
bo naslednje srečanje šele 
7. januarja.

ju-jitsu
Rizvič nepremagljiv

Kotor Varoš - Tekmova
lec globoške Katane Zlatko 
Rizvič seje udeležil devete
ga Bosna Cup-a v Kotor 
Varoši pri Banja Luki, kjer 
je potekalo tekmovanje v ju- 
jitsu borbah in v duo siste
mu. V borbah med člani do 
94 kg je bil nepremagljiv tek
mec in je zasedel 1. mesto. 
Zlatko je bil proglašen tudi 
za najboljšega tekmovalca na 
turnirju, na katerem je sicer 
sodelovalo preko sto tekmo
valcev iz Slovenije, BiH, 
Hrvaške in Srbije.

atletika

Atleti leta tudi Brežičani
Ljubljana - Atletska zveza Slovenije je po koncu se

zone razglasila atlete leta. Med člani sta to postala Alenka 
Bikar in Matic Osovnikar, v mlajših kategorijah pa so si 
ta naziv prislužili tudi atleti FIT Brežice. Pri starejših mladin
cih je atlet leta postal Rožle Bučalo, pri starejših mladin
kah so ta naslov podelili Maji Petan, med mlajšimi mladinci 
je prepričljivo naslov atleta leta osvojil Rok Deržanič, vsi 
trije so varovanci trenerja Henrika Omerzuja. Med pio
nirji je atlet leta postal varovanec treneija Vladimirja Keva 
- Marko Špiler.

Tomaž Bogovič se je med mlajšimi mladinci uvrstil na 
3. mesto, Barbara Špiler pa med pionirkami na 2. mesto. 
Več o brežiških atletih leta boste lahko prebrali v eni pri
hodnjih številk SavaGlasa.

nogomet
Krčani zelo visoko

Krško - V zadnjem krogu jesenskega dela tekmovanja 2. 
slovenske nogometne lige so krški nogometaši proti naj slabši 
ekipi v prvenstvu - ljubljanski Svobodi doma zabeležili zma
go (1:0). Po novi zmagi so se zavihteli še stopničko višje in so 
pred nadaljevanjem tekmovanja prihodnje leto na visokem 2. 
mestu na lestvici.

kolesarstvo

Jure Robič med Krčani
Krško - Minuli petek je bila prva letna skupščina Kolesarskega 

kluba Olimp 2004, na kateri so zaključili uspešno delovanje kluba 
v preteklem letu. V prvem letu svojega delovanja se je klubu 
pridružilo kar 16 članov, ki so skupaj organizirali in izvedli osem 
tekmovanj oziroma prireditev. Še naprej bo klub vodil Dušan 
Vodlan, za podpredsednika pa je bil izvoljen Franc Špiler.

V si prisotni so še posebej z veseljem na skupščini pozdravili 
kolesarskega ultra maratonca in dvakratnega zmagovalca 
RAAM-a Jureta Robiča, kije po končani skupščini pred več 
kot tridesetimi rekreativnimi kolesarji predstavil dirko čez 
Ameriko. Jure podelil tudi klubska priznanja za leto 2005. 
Zlato kolo in rumeno majico absolutnega zmagovalca je letos 
osvojil Dušan Vodlan z 173 točkami.

Chevrolet Spark, še ne dolgo 
°ri tega Daewoo Matiz, gradi 
n°vo prihodnost na “amerikanizi- 
ranem” imidžu in novi generaciji 
kga tri in pol metra dolgega pet- 
Vratnega malega mestnega avto
mobila z novim imenom Spark. 
. 0slej je bilo narejenih 1,3 mili- 
L^a Matizev, ki so se uspeli pre-

tudi na zahtevne evropske 
r^e Nemčije, Španije in Italije 
ot drugi ali celo tretji avtomo- 
1 v gospodinjstvu.

Leta2002je korejski Daewoo 
'asl General Motorsa, ozna- 

')L>aewoojc na celotni model
ar1 paleti v nekaterih državah 
j i ^ Pri nas) postopoma zamen- 

Chevrolet. Tudi Matiz z 
Danskim krojem, ki mu gaje

Motor:
_ ^'v»ljni bencinski 

Prostornina: 995 cm3 
' ^aj večja moč: 66 KM 

(49 kW)
mnavor: 91 Nm pri 4200/min

ftVTCmOBiLiZE/n
Chevrolet Spark 1.0

prispeval Giorgetto Giugiaro, se 
je podredil novi politiki GM-a. 
Videz so prekrojili in posodobili 
v novem oblikovalskem centru 
GM Daewoo Auto & Technolo- 
gy v Inchonu v bližini Seula. 
Nastal je Spark.

Spark je v osnovi še vedno 
Matiz. Nova estetika prednjega 
dela, nov rez okenskih stekel in 
oblika zadnjih luči nadgrajujejo

v oblikovnem smislu prvoten 
design. Nekdaj simpatičen mal
ček “okroglih luči” želi zdaj uga
jati tudi bolj resnim, “oglatim” 
pogledom, predvsem z obliko 
prednjih svetil.

Seveda je spremenjena tudi 
notranjost z novo obliko arma
turne plošče, na kateri pade v 
oči predvsem sredinski del z me
rilniki. Glede na uporabo mate

rialov in očem skritih izboljšav 
so spremembe tudi vsebinske. 
Novih je 80 odstotkov delov.

Spark je registriran za pet 
oseb, zato so zadaj trije vzglavni
ki, vendar trije zadaj sedijo 
udobno bolj v teoriji kot v prak
si. Povsem drugače je spredaj, 
kjer je udobja dovolj tudi za dva 
visoka (a raje ne preširoka). Voz
nik se bo v novem Sparku po
čutil povsem solidno, čeprav je 
težko dojeti vidno nesorazmer
je med zunanjostjo in dokaj 
prostorno notranjostjo. Ravno 
zato vozniku tudi daljša pot ne 
predstavlja prav posebnih žrtev, 
še posebno v najmočnejši razli
čici z enolitrskim bencinskim

Zmogljivosti:
- naj višja hitrost 156 km/h 
-pospešekO-lOOkm/h: 14,1 s
- poraba po podatkih proiz
vajalca: 7,2/4,7/5,6 l/100km
- testno povprečje:

6,41/100 km

motoijem.
Povprečje porabe lahko na

raste tudi do 7,6 1. Na kons
tantno potovalno hitrost vpliva
jo le rahli vzponi avtoceste, 
medtem ko je Spark v mestu in 
primestnih cestah dovolj posko
čen. To je pravzaprav njegov na
ravni habitat, saj je pregleden, 
gibčen in praktičen. In nenazad
nje tudi varen. Serijsko je med 
ostalim opremljen s štirikanal-

nim ABS-om s porazdelitvijo 
zavorne sile EBD.

Spark predstavlja več kot 
samo “iskro” z daljnega vzho
da. To je bil že Matiz. Spark je 
več. Njegovi argumenti so mo
čnejši. Cena jih samo pohjuje, 
čeprav pri tej različici z vrha 
ponudbe blizu dveh milijonov 
SIT nekoliko manj.

Aleksander Krebelj
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HOROSKOP
OVEM

V naslednjih dneh boste imeli več priložnosti 
za razmislek o stvareh, ki jih načrtujete. 
Najnujnejše obveznosti poskušajte končati, 
opravite pomembne razgovore, vendar se ne 
odločajteprehitro. Večpozomostiposvetite vožnji.

Z osebami, kijih imate radi, se boste dobro 
razumeb, samski pa se lahko zapletete s prijet
no osebo, ki bo pognala kri pa vaših zaspanih 
udih. Materialni problemi se lahko še stopnjujejo, 
poslovne odločitve pa ne bodo najboljše.

DVO JČKft
V vseh zadevah boste zelo resni in vaša 

zbranost vam bo v pomoč. Čustveno neza
dovoljstvo vas bo precej namučilo. Lahko 
bo kar nekaj nepredvidljivih dogodkov. Pre
vidno na cesti in z denarjem.

Km
Dober teden je pred vami. Rojeni v prvi 

dekadi lahko dobite kakšno javno priznanje 
ali izveste novico, daje neka pravna zadeva 
končana v vašo korist. Čustvenim težavam 
se ne boste mogli izogniti.

LEV
Vaše obnašanje se bo stabihziralo, ne boste 

se več živcirali zaradi vsake malenkosti. 
Kljub vsemu zdravstena slika ne bo bleščeča, 
hitro se boste utrudili, pretijo vam manjše 
poškodbe ali probleni s hrbtenico.

DEVICA
Vaša čustvena plat se lahko v tem tednu 

popravi, samski lahko pričnete z novo zve
zo. Okolica vam bo naklonjena, zato lahko 
speljete še kakšne nove načrte, o katerih ste 
razmišljah. Konec tedna se sprostite ob vodi.

TEHTNICA
Večje nakupe preložite za kakšen teden. 

Zastoji na področju intelektualnega dela 
bodo pokvarili vaše razpoloženje. Več časa 
posvetite sebi ali svojim otrokom. Nepre
vidno trošenje denarja boste obžalovali.

ŠR0RP1J0M
Več poslovnih odločitev vas čaka v tem 

tednu, večina bo neuspešnih. Energije boste 
imeli veliko, preusmerite jo na fizično 
področje. Dobro se boste počutili z osebo, 
ki vam je zelo pomembna.

STRELEC
Večjih težav v tem tednu ne bo. Večjih 

sprememb se ne lotevajte, počakajte vsaj 
deset dni, saj bodo kasneje boljše priložnosti 
in tudi bolj jasno jih boste videli. Petek bo 
dan zažur!

K0Z0R06
Večje poslovne uspehe boste imeb, precej 

pa se boste ukvarjali tudi z ljubezenskim živ
ljenjem. Vaša iniciativa bo povečana, energije 
bo še preveč. Vplivne osebe bodo na vaši stra
ni, izkoristite dane priložnosti. Vrnite dolgove.

VODNftR
Dovolj zbrani boste, da boste zdižab vse prob

leme, ki bodo dominirali tudi v prihodnosti. Tudi 
če boste precej utrujeni, se družite s prijatelji, 
saj so vam močno naklonjeni. Večjim izdatkom 
ah kreditom se ognite v velikem loku.

RIBI
Dobri odnosi v delavnem okolju bodo dali 

tudi dobre rezultate. Več časa boste nameni
li ljubljenim in to se vam bo obrestovalo.
Konec tedna se bolj posvetite fizičnim de
javnostim, najbolje v dvoje.

-n m. si

v. 1 c * •

č ... na Dolenjskem, 
v Beli krajini in Posavju

MA6RADMA KRIŽAMKA
Nagrade

Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno reši
tev, prejmejo:

1. nagrada - knjižna nagrada 
Marjana Lipej,
Vrhje 34, 8258 Kapele

2. nagrada - zgoščenka
Nina Imperl,
Bohoričeva 19, 8270 Krško

3. nagrada - kaseta
Vladka Kobal,
Križevniška 16, 1000 Ljubljana

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi:
HLAST, RISTO, ANTON, SOR
TA, POT, ON, AMBASADA, 
NIT, MARŠALA, VAJA, ANIE- 
NE, LIVAR, DONAT, ALT, SAN, 
ANNA, KS, TRI, OBET, ALA, 
RI, OSAMA, SOM, ONOS
TRANSTVO, KAPA, VRATI
NA.

Geslo: PALETA BARV

Rešitev nagradne križanke pri
čakujemo do petka, 2.12.2005, 
na naslov:
SavaGlas, Trg izgnancev 12, 
8250 Brežice s pripisom “Na
gradna križanka”.

Ob pravilno rešeni križanki 
napišite ime, priimek, točen 
naslov in svojo davčno števil
ko!

Fotokopij križanke ne 
upoštevamo!

Kino servis Brežice
Četrtek, 24.11., in petek, 

25.11., ob 18. uri 4 Bratje, 
akcijski film, in ob 20. uri 
Dobro urejeni mrtveci, ko
medija; sobota, 26.11., in 
nedelja, 27.11., ob 18. uri 
Hudič v Emily Rose, srhljiv
ka, in ob 20. uri 4 Bratje; 
četrtek, 1.12., in petek, 2.12., 
ob 18. uri Šola za junake, 
komedija, in ob 20. uri An- 
thony Zimmer, triler; sobo
ta, 3.12., in nedelja, 4.12., 
ob 18. uri Šola za junake, 
komedija, in ob 20. uri Na 
sledi pračloveka, drama.

Kulturni dom Krško
Četrtek, 24.11., ob 19. uri 

Poletna nevihta, komična 
drama; petek, 25.11., ob 18. 
uri Carja hazzarda, akcijska 
komedija; sobota, 26.11., ob 
18. uri Poletna nevihta in ob 
20. uri Temačna voda, dra
ma; nedelja, 27.11., ob 18. 
uri Carja hazzarda; četrtek,
1.12., ob 19. uri 40-letni 
devičnik; sobota, 3.12., ob 
18. uri Deuce Bigalow: 
Evropski žigolo, in ob 20. 
uri Brice iz Nice; nedelja,
4.12., ob 18. uri Deuce Big- 
alow: Evropski žigolo.

Kulturna dvorana 
Sevnica

Četrtek, 24.11., ob 19. uri 
Odklenjena skrivnost, groz
ljivka; nedelja, 27.11., ob 19. 
uri 40-letni devičnik, ko
medija; petek, 2.12., ob 19. 
uri Skrivnost bratov Grimm, 
akcijski domišljijski triler.

RECEPT ZA VSAK DAM
Kisla repa s kašo

Sestavine za 6 oseb 
Čas priprave: 60 minut 
Sestavine:
- 1 kg kisle repe
- 200 g prosene kaše
- 2 goveji kocki
- 150 g zaseke ali ocvirkov
-1 jedilna žlica mlete paprike
- sol, poper

Priprava:
Repo operemo in zabjemo z vodo in vse 

skupaj skuhamo. K napol kuhani repi stre
semo oprano proseno kašo, dodamo goveji 
kocki, mleto pariko in kuhamo tobko časa, 
da se kaša skuha. Po okusu solimo in popra
mo. Zabelimo s precvrto zaseko ali ocvirki. 
Jed je še veliko boljša, če se v njej kuha kos 
svežega ali prekajenega mesa.

Hladna jogurtova juha

Sestavine za 12 oseb 
Čas priprave: 20 minut 
Sestavine:
- 8 lončkov jogurta
- 1 1 mleka - 3 stroki česna
- 2 manjši čebuli
- sok polovice limone
- sol, sladkor
- pekoča omaka tabasco
- 400 g kislih kumaric
- 300 g šunke
- 250 g korenja - drobnjak

Priprava:
Jogurt zmešamo s % litra mleka. Doda

mo sesekljan česen in drobno sesekljano čeb
ulo ter limonin sok. Začinimo s soljo, slad
korjem in tabascovo omako. Primešamo na 
drobno narezane kumarice in tanke rezine 
šunke. Če je juha pregosta, dodamo še malo 
mleka. Postavimo jo na hladno. Preden jo 
ponudimo, jo potresemo z naribanim koren
jem in drobno narezanim drobnjakom.

Priprava:
Torteline skuhamo po navodilu z vrečke, 

jih splaknemo s hladno vodo in na cedilu 
ohladimo. Papriko in paradižnik operemo 
in narežemo na kocke. Por očistimo in 
narežemo na tanke kolobaije. Česen olupi
mo in sesekljamo. Vse skupaj stresemo v 
skledo in narahlo premešamo. Za preliv 
zmešamo kečup, majonezo, kis, papriko, sol 
in poper. Dobro premešamo in dodamo 
razdrobljen ali nariban sir. Premešamo in 
prelijemo prek drugih sestavin, še enkrat 
premešamo in postavimo za kako uro v 
hladilnik. Zložimo na solatne liste in okrasi
mo z vejicami peteršilja.

Tortelini v solati

Sestavine za 4 osebe 
Čas priprave: 30 minut
Sestavine:
- 25 dag tortelinov (z nadevom po izbiri)
- 0,5 porovega stebla 
-1 kos grobo nariban koren
- 1 kos rdeča paprika 
-1 kos paradižnik
- 0,5 kozarca kislih šampinjonov (120 g)
- 1 strok česna - sol, poper 
Preliv
- 1 dl paradižnikovega kečupa
- 0,5 dl vinskega kisa
- 3 žlice majoneze
- malo mlete sladke paprike
- 20 dag sira
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Pogled na infrastrukturni razvoj občine Brežice v prihodnje

OBČINA

Brežice
V letu 2005 je bilo v občini 

Brežice izvedenih veliko po
membnih investicij.

Tako je bilo v mesecu oktob
ru v promet predano novo kro
žišče v Sp. Pohanci, ki je bilo 
potrebno predvsem zaradi 
prejšnje nepravilne oblike štiri- 
krakega križišča; slednje ni ime
lo urejenega postajališča za av
tobus, bilo je brez primerne jav
ne razsvetljave, brez površin za 
pešce tako ni zagotavljalo var
nosti za udeležence v prometu. 
Celotna investicija po pogodbi 
za izvedbo je znašala 139 mili- 
onov SIT. 66 % celotne inves
ticije krije Direkcija RS za ceste, 
preostalih 34 % pa Občina 
Brežice. Skoraj sočasno z deli 
na krožišču v Sp. Pohanci se je

izvajala rekonstrukcija cestne
ga odseka Krška vas-Skopice,
ki je bila predvsem posledica 
preobremenitve lokalne ceste 
zaradi gradnje avtoceste. Po
sledično so tudi stroške rekon
strukcije krili izvajalci avtocest
nega odseka Smednik-Krška 
vas. Zaradi smotrnosti pri izved
bi same rekonstrukcije ceste je 
bil sočasno zamenjan vodovod, 
skozi vas Skopice pa izvedena 
izgradnja pločnika, ki je bila so
financirana iz sredstev občin
skega proračuna. V oktobru se 
je pričela 1. faza del na križišču 
pri tržnici, ki zajema prestavi
tev križišča Jurčičeve ceste, iz
vedbo enega parkirišča, vzdolž
nih parkirnih mest in pločnikov, 
kar bo v celoti financirano iz 
občinskega proračuna. Vrednost 
1. faze del je ocenjena na 23 mili- 
onov SIT. S to investicijo bo ob
likovano novo štirikrako kri
žišče, ki bo zagotavljalo večjo 
preglednost in s tem tudi var
nost udeležencev v prometu.

V zagotavljanju enakomer
nega razvoja mesta in podeželja 
znotraj občine je bilo v letoš
njem letu izvedenih več infra
strukturnih investicij po krajev
nih skupnostih v občini Breži
ce. Modernizacije cest so bile

izvedene v KS Velika Dolina, 
Križe, Dobova, Sromlje, Pišec, 
Bizeljsko, Globoko... Najnuj
nejša rekonstrukcijska dela se 
prav zdaj izvajajo tudi na regio
nalni cesti RI št. 219: Brežice- 
Bizeljsko.

Pomembnejše investicije v 
letu 2006:

- Čistilna naprava Obredje 
ter kanalizacija Velika Dolina 
in Jesenice na Dolenjskem, ki 
bo delno sofinancirana iz evrop
skega sklada PHARE. Skupna 
vrednost pogodb, ki so bile 
podpisane v oktobru 2005, je 
962 milionov SIT. Od tega je 
bilo 480 milionov SIT financira
nih iz PHARE programa, 165 iz 
republiške takse in 38,5 z Mini
strstva za okolje in prostor, preo
stalih 17 milionov SIT pa iz pro
računskih sredstev Občine Bre
žice. Investicija naj bi bila za
ključena v septembru 2006.

- Čistilna naprava Brežice in 
Dobova ter kanalizacija Brežice, 
kjer bo delež občine Brežice 15 
%, preostalih 85 % bo sofinanci
ranih iz ISPA programov. Zadeva 
je trenutno tik pred razpisom, ki 
je predviden za januar 2006. 
Občina Brežice je potrebno raz
pisno dokumentacijo že poslala 
na Ministrstvo za finance.

- Za podvoz Dobova, ki je 
večletni projekt, se meseca ap
rila 2006 izteče rok za oddajo 
projektne dokumentacije. Obči
na Brežice predvideva v nasled
njem proračunskem letu 13 mili
onov SIT sredstev nameniti za 
odkup zemljišč pod objekti, ki 
bodo kasneje občinska last. V 
letu 2007 bi bil mogoč začetek 
same izgradnje podvoza, ki je 
odvisen predvsem od pridobitve 
gradbenega dovoljenja in od 
odkupa zemljišč. Celotna inves
ticija je ocenjena na okrog 900 
milionov SIT, od tega je delež 
občine 40 %, preostalih 60 % 
predstavlja obveznost države.

- Občinski svet Občine Bre
žice je na 22. redni seji sprejel 
“Ureditveni načrt starega mest
nega jedra Brežic - Ulica pod 
obzidjem, Levstikova ulica”, na 
podlagi katerega se lahko pri
pravi projektna dokumentacija 
in zagotovijo sredstva v prora
čunu za leto 2006. Ureditveni 
načrt predvideva urejanje parki
rišč v delu ulice Pod obzidjem 
in ureditev povezave za pešce 
med parkirišči in Bizeljsko ces
to, za kar so, v večini, zemljišča 
že odkupljena. V sklopu reše
vanja mirujočega prometa na 
tem delu mesta se predvideva

tudi ureditev zelenega pasu vz
dolž mestnega obzidja, kjer gre 
za poudarjanje kakovosti tega 
prostora, ki je zapuščen in ni v 
ponos občanom.

- Pri OŠ Bizeljsko, kjer gre za 
nadomestno gradnjo, naj bi se 
sedanji montažni objekt šole in 
vrtca porušil z izjemo telovad
nice. Na obstoječi lokaciji bodo 
zgrajeni prostori za izvajanje 
pouka devetletne osnovne šole 
in vrtca. Sola z vrtcem bo imela 
nekaj manj kot 2500 m2 po
vršine. Investicija, katere vred
nost je ocenjena na 810,5 mili- 
ona SIT bo sofinanciralo Min
istrstvo za šolstvo in šport v vi
šini 255 milionov SIT. KS Bi
zeljsko bo zagotovila 15 % 
vrednosti celotne investicije, 
kar znaša 121,5 milionov SIT. 
Preostalih 434 milionov SIT pa 
mora zagotoviti Občina Breži
ce. Projektna in tehnična doku
mentacija sta v izdelavi, za kar 
je bil del sredstev zagotovljen 
že v proračunu občine v letu
2005. Preostala sredstva se bo
do po sprejetem DIIP-u zagotav
lja v občinskih proračunih med 
leti 2006 in 2008. Začetek iz
gradnje se predvideva v letu
2006, medtem ko naj bi inves
ticija bila zaključena v letu

2007. V času izgradnje bo pouk 
potekal na drugih lokacijah.

- S pogajanji nam je uspelo 
v proračun Direkcije RS za ceste 
vključiti tudi sanacijo mostu na 
Mostecu in cestnega odseka 
Čatež - Krška vas.

Za leto 2006 imamo tako 
zastavljene zelo smele inves
ticije, ki vključujejo velik delež 
soudeležbe občine, za kar bo naj
verjetneje potrebno najeti kredit, 
saj ne želimo izgubiti državnih 
in evropskih sredstev. Upam in 
verjamem, da bodo temu tempu 
razvoja sledili tudi občinski svet
niki pri sprejemanju proračuna.

Ivan Molan, 
župan občine Brežice

občinski svet brežice

SDS
Glede na to, da se leto 2005 

nezadržno izteka, je prav, da 
naštejemo pozitivne projekte, 
ki so zaključeni, so v teku ali 
jih nameravamo zastaviti in 
izpeljati v prihodnjem letu s 
tesnim sodelovanjem z župa
nom g. Ivanom Molanom. 
Omenim naj le nekatere zaklju
čene investicije; kot so krožišče 
v Sp. Pohanci, preplastitev ces
te Krška vas-Skopice ter uredi
tev pločnika na Skopicah, ig
rišče v Artičah, ceste na Križah, 
Oazah, Dobovi na Bizeljskem 
ter več krajših odsekov. V teku 
je ureditev križišča s parkirišči 
Pri tržnici in povečanje števila 
Parkirnih mest v Kregarjevi 
ulici v Trnju. Pričela se je tudi 
Najnujnejša sanacija ceste pro- 
0 Bizeljskem, uredila se bo ces- 
ta pri železniški postaji v Dobo- 
v'- Prav tako bo večji poseg 
3°živela cesta Cerklje ob Krki- 
^Upeča vas-Boršt. Podpisana je 
Pogodba za izvedbo kanaliza
cije Obrežje, Velika Dolina in 
,esenice na Dolenjskem. Ure-
ena je vsa dokumentacija, na

Podlagi katere bo objavljen 
,azPis za izvajalca izgradnje

analizacije in čistilne naprave 
fežice ter Dobova. V teku so

Prizadevanja za ureditev indus- 
;rijske cone v Brežini, tečejo pa 
udi pogovori z morebitnimi in- 
estitorji. Če bi našli skupen 

jerik, bi lahko prišlo do inves- 
*Clj ter posledično do odprtja 
°vih delovnih mest. Projekti

li Se tudi železniški podvoz v 
°bovi, pridobivajo se idejne 

ajnove za železniški podvoz 
v °rezini. Sprejet je bil uredit
vi načrt ulice Pod obzidjem, 
t ^mogoča izgradnjo prepo- 
Vnjh parkirišč v mestu. 
^ Jučno pri pridobivanju dr- 

vnih sredstev za soinvesti- 
, Ple večjih projektov je prav
j^Novo sodelovanje g. Ivana
j *ana z ministrom za gospo- 
- stvo mag. Andrejem Vizja-
rV ter s predstavniki drugih 
niNistrstev.

Marko Hercigonja, 
L v°dja svetniške skupine SDS

LIBERALNA DEMOKRACIJA
SLOVENIJE
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Spoštovani!
V prazničnem mesecu okto

bru se je zgodila vrsta prijetnih 
dogodkov in kot kaže se bo tako 
dogajalo tudi v naslednjih dneh. 
Prizadevanja za razvojno narav
nanost občine se kažejo v rav
nokar podpisanem sporazumu 
za gradnjo čistilne naprave na 
Obrežju, in seveda upati je, da 
ji bodo sledile še nove. Ravno 
tako je pomembno, da se poleg 
zavedanja o pomembnosti čiste 
vode, zavedamo, kako pomem
ben je čist zrak, urejene depo
nije različnih odpadkov, kar se
veda zahteva ozaveščanje o tem, 
da nekje pač takšni objekti mo
rajo biti zgrajeni.

Gospodarstvo od nas zahteva 
hitre rešitve, saj vsak zamujeni 
dan pomeni toliko manjši izko
ristek danih možnosti.

Kaže tudi, da smo na pravi 
poti umirjanja strasti, saj je evi
dentno, da se s pravim načinom 
vodenja in uporabe pravih raz
položljivih človeških virov lah
ko opravijo velika dejanja. Pred 
nami je še nekaj zelo pomemb
nih projektov. Na področju ot
roškega varstva moramo zago
toviti bivalne prostore v vrtcu 
Globoko, Artiče in Cerklje ob 
Krki. Se posebno zahteven pro
jekt bo prenova vrtca v Breži
cah, saj je prostorsko kot tudi

sicer bistveno večji od prej 
omenjenih. S temi rešitvami bo
mo bistveno zmanjšali proble
me osnovnih šol, da bodo lah
ko nemoteno peljale svoj pro
gram. Pereč problem so tudi 
zgradbe OŠ Brežice in OŠ Bi
zeljsko. Za občino pa malce 
ugodnejše, saj se gradnje sofi
nancirajo iz državnega prora
čuna. Vse bolj se poglablja pro
blem telovadnice ob srednji šoli 
v Brežicah. Dijaki praktično ni
majo pokritih vadbenih prosto
rov. Hkrati pa občina Brežice ni
ma športne dvorane, ki bi za
dovoljila standarde malce širše 
športne prireditve. Še najbolje 
kaže gimnaziji v Brežicah, saj 
so že dogovorjena sredstva za 
njeno prenovo.

Upati je, da bomo znali post
aviti realne cilje ob skupnih na
porih in korak za korakom 
reševali izpostavljene proble
me, ki so v spisku cest, kanali
zacij, pločnikov, kulture, spo
menikov... samo eni od.

Za LORKS 
mag. Stanka Preskar

DeSUS
pse geneffl^

v

Se o novih občinah
in o mestni občini

V prejšnji številki je župan 
navedel - prikazal način finan
ciranja. Hvale vredno. Na bral
cih je, da logično naredijo za
ključke, si ustvarijo podobo 
svoje nove občine. Ustava in 
Zakon o lokalni samoupravi da
jeta možnost odločitve voliv
cem in vsakršno zavajanje ob
čanov bi morali sankcionirati.

Kako lahko v en mah govori
mo, da majhna občina ne more 
živeti, saj to pomeni, da v zdaj
šnji obliki živi na račun nekoga 
drugega. Zajedavca pa se je 
smiselno znebiti takoj, ne pa 
mu preprečevati odhoda iz skup
nosti zdajšnje občine. Druga 
navedba so plani, ki so ne
uresničljivi, vsaj v obdobju 
dveh mandatov, in tako niso za
gotovilo za normalno delo vseh 
zdajšnjih krajevnih skupnosti. 
Mestni možje bi radi sedeli v 
svojih foteljih in razpolagali z 
višjimi zneski; kaj lahko pri
čakujejo izločeni!?

Ni logičnosti v ugotovitvi, da 
bo z novimi občinami onemo
gočeno doseči sedež pokrajine.

zmcMCA *
v';~
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Če pomislimo tudi na sosednjo 
občino, ki želi onemogočiti KS 
Kostanjevici na Krki (ima sta
tus mesta), da postane občina z 
isto ugotovitvijo, lahko le skle
pamo, da se posamezniki vrtijo 
v začaranem krogu.

Pri celotnem zapletu ali raz
pletu gre vendar za neposredno 
odločanje krajanov. Lokalne 
samouprave na ravni države ni. 
So le oblastni organi. Koalicija 
(prej opozicija) seje morala pri 
oblikovanju 193 občin zaveda
ti, da se bo proces nadaljeval in 
tudi zdaj se pobudniki novih 
občin zavedamo, da bo v pokra
jinah povezovanje na skupnih 
interesih. Gospodarjenje bo 
uspešnejše! Bizeljsko in Dobo
va le smelo naprej, drugi bodo 
to storili kdaj drugič! Brežice 
bodo tako upravičene, da posta
nejo mestna občina in tudi 
središče novim občinam.

Občinski odbor DeSUS 
Brežice je po daljši razpravi zav
zel stališče, da je umestno pre
pustiti odločitev krajanom na 
referendumu. Pomislek je bil 
'posredovan iz Dobove, da ni lju
di, ki bi vodili novo občino, v 
resnici pa vodi sedanjo občino 
krajan KS Dobova.

Za svetniško skupino 
in IO DeSUS 

Rok Kržan

pum
posavska unija

Občina Brežice naj se 
uči iz izkušenj

Turizem, trgovina, servisne 
in storitvene dejavnosti so bile 
od nekdaj glavne gospodarske 
dejavnosti v občini. Geograf
ska lega, odprtost prostora, na
ravne znamenitosti in mnoge 
druge prednosti so tiste, na ka
terih lahko zastavimo uspešen 
gospodarski razvoj ter ustvari
mo prijetno okolje tudi za biva
nje. Okolje, v katerem se bodo 
prebivalci počutili dobro, skrb 
za zdravo življenje, varne sos
eske, priložnosti za sprostitev 
in rekreacijo, naj bodo pred
nostne naloge. Skratka v občini

Brežice naj bo kakovost bivan
ja na prvem mestu. Gospodar
ski razvoj pa naj nas popelje 
po poti, ki so jo Brežice že 
prehodile in je bila uspešna, naj 
se vlaga v projekte in dejavnos
ti, ki so povezane s turizmom na 
vseh ravneh, tukaj so priložnosti 
za ustvarjanje novih kakovost
nih delovnih mest, naj se vlaga 
v dodatno izobraževanje s po
dročja turizma in trgovine, naj 
postanejo te usmeritve to tudi 
realno vodilo našega razvoja.

Davor Račič, 
svetnik PUM-a

m SOCIALNI

Med najpomembnejša odlo
čanja svetnic in svetnikov vse
kakor sodi proračun občine. Ta 
dokument je sedaj v pripravi in 
pričakovati je živahno razpravo 
o njegovi vsebini. Svetnika iz 
vrst socialnih demokratov priča
kujeva, da bo v proračunu občine 
za leto 2006 namenjen denar tudi 
za nakup ali adaptacijo stano
vanj. Občina je namreč dolžna 
poskrbeti za t.i. socialna stano
vanja, “pametna” občina pa bo 
stalno skrbela tudi za kadrovska 
stanovanja in za stanovanja mla
dih družin, skratka za neprofitna 
in profitna, kot je uveljavljeno 
poimenovanje.

V naši občini je bil od osa
mosvojitve dalje na tem področ
ju storjen velik korak nazaj. Za
to od ustrezne občinske službe 
zahtevava odgovor na kar nekaj 
vprašanj; koliko je ta hip prosil
cev za stanovanja, koliko stano
vanj je občina pridobila od leta 
1995 do 2005, koliko sredstev 
je bilo za ta namen pridobljenih 
iz republiškega Stanovanjskega 
sklada, če smo se sploh prijavlja
li na razpise, in kdaj bomo imeli 
plan reševanja stanovanjske 
problematike v občini Brežice za 
daljše časovno obdobje.

Milena Jesenko, 
predsednica OO SD

N Si
Nova Slovenija
Krttanska ljudska stranka
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Konec leta 2001 so se 
začela pripravljalna dela na 
HE Boštanj, konec leta 2005 
pa so v omrežje poslane prve 
kilovatne ure električne ener
gije. Na HE Boštanj so vse 
leto potekala intenzivna dela, 
tako daje bilo v mesecu sep
tembru uspešno izvedeno 
prvo vrtenje na prvem agre
gatu, ki je tudi časovno sov
padlo s predvidenim termin
skim planom. Vrtenje je bilo 
izvedeno ob znižani gladini 
akumulacijskega bazena na 
koti 177, saj bazena zaradi 
zamude pri izvedbi infra
strukture ni bilo možno na
polniti do predvidene projek
tne kote. V ponedeljek, 
14.11.2005, je gospodarski 
minister mag. Andrej Vizjak

Aktivnosti na HE Boštanj in HE Blanca
s pritiskom na gumb nadzorne 
plošče z omrežjem poskusno 
sinhroniziral prvega od treh 
agregatov. HE Boštanj je hid
roelektrarna pretočno-akumu- 
lacijskega tipa s tremi cevni
mi agregati s skupno pretočno 
zmogljivostjo 500 m3/s, peti
mi pretočnimi polji s prelivno 
zmogljivostjo približno 3500 
m3/s ter s povprečno letno 
proizvodnjo 115 GWh. Za ob
dobje od sredine maja 2006, 
ko naj bi HE Boštanj začela 
obratovati, do konca leta 2006 
je ob povprečni vodnatosti 
predvidenih 76 GWh proiz
vedene električne energije. 
Počasi a vztrajno se tako za
ključujejo tudi ostala dela na 
območju HE Boštanj. V celoti 
je zgrajena ribja steza na Mir
ni, 20 kV daljnovod Prapret- 
no, 20 kV kablovod Potovec 
ter 110 kV priključni daljno
vod. Še vedno potekajo dela 
na cesti R3-679 vključno z 
nadvozomn čez železniško pro
go, ki je skoraj v celoti nare
jen, pa tudi dela na nadvišanju 
cesteGl-5 od boštanjske graš
čine do odcepa za vas Kom
polje. V vasi Kompolje se iz
vaja izgradnja tesnilne zavese, 
drenažnega sistema, vodo
voda, kanalizacije, čistilne na

prave in črpališča. Večino del 
je narejenih tudi na akumu
lacijskem bazenu kot največ
jemu infrastrukturnemu objek
tu. Za krožišče v Boštanju je 
podpisana pogodba za izvajal
ca del, ki bo dela zaključil tri 
mesece po uvedbi v delo. Za
ključena je prva faza gradbe
nih del na brvi na Šmarčni, saj 
so zgrajeni nosilni temelji br
vi. V teku so dogovori s pro
jektanti o možnih variantah 
konstrukcije brvi ter primer
nosti vizualnega izgleda v pro
storu. Brv bo dokončno zgra
jena v letu 2006.

Istega dne, kot so bile v om
režje poslane prve kilovatne ure 
električne energije iz HE Boš
tanj, je na Blanci potekalo po
laganje temeljnega kamna za 
drugo v verigi spodnjesavskih 
elektrarn. Temeljni kamen za 
HE Blanca so skupaj položili 
gospodarski minister mag. An
drej Vizjak, direktor Holdin
ga Slovenskih elektrarn dr. 
Jože Zagožen, okoljski mini
ster Janez Podobnik in župan 
Kristijan Janc. Hidroelektrar
na Blanca bo hidroelektrarna 
pretočno-akumulacijskega tipa 
z nameščenimi Kaplanovimi 
turbinami s skupno pretočno 
zmogljivostjo 500 mVs, peti

mi pretočnimi polji s prelivno 
zmogljivostjo približno 3500 
m3/s ter s povprečno letno proi- 
zvodnjo 160 GWh. Zgrajena 
naj bi bila leta 2009. Celotna 
veriga petih hidroelektrarn na 
spodnji Savi bo predstavljala 
21 odstotkov skupne moči hi- 
droproizvodnje in s tem 6-od- 
stotno skupno pokritost celot
ne slovenske porabe. Pogodba 
za pripravljalna dela je bila 
podpisana že pred položitvijo 
temeljnega kamna, za začetek 
del na infrastrukturi pa bo po
trebno odkupiti okrog 750 par
cel. Največ težav se pričakuje 
ravno pri odkupih zemljišč in 
gradnji akumulacij skega baze
na. Težave nastajajo zato, ker 
gre ponekod za kmetijsko zem
ljo, od katere živijo posa
mezniki ali cele družine. Tu bo 
torej prišlo do ukinitve de
lovnih mest, zato se v okviru 
Ministrstva za kmetijstvo ter 
Ministrstva za okolje in pros
tor iščejo ustrezne rešitve. Vla
da RS je že sredi junija spreje
la Uredbo o državnem lokacij
skem načrtu za HE Blanca in 
pristojnim ministrstvom na
ročila, naj v enem mesecu pri
pravijo oceno investicij za ce
lotno spodnjesavsko verigo. 
Ministrstva za okolje in pro

stor, gospodarstvo ter promet 
naj bi do konca julija pripravili 
usklajeno oceno dodatnih spre
mljajočih investicij, potrebnih 
pri izgradnji verige spodnje
savskih elektrarn, vendar v ta 
namen še vedno potekajo 
usklajevanja med posamezni
mi ministrstvi. V skladu s kon
cesijsko pogodbo bi moral biti 
do konca meseca septembra 
pripravljen program izvedbe 
infrastrukturnih ureditev, ven
dar zaradi usklajevanj prihaja 
do dvomesečne zamude.

V sklopu izgradnje HE Boš
tanj je potrebno zgraditi tudi 
podvoz v Boštanju. Istočasno 
kot polaganje temeljnega ka
mna za HE Blanca je bil pod
pisan protokol o ureditvi med
sebojnih razmerij pri rekon
strukciji glavne ceste G1-5 v 
Boštanju z izgradnjo podvoza 
pod železniško progo Trebnje 
- Sevnica. Odlok o Lokacij
skem načrtu obvoznice Boštanj 
je bil sprejet z objavo v Urad
nem listu št. 19/90 in 110/02. 
Ker so se po sprejetju citirane
ga odloka na območju Boš- 
tanja bistveno spremenili po
goji rabe prostora in njegove 
ureditve, je Občina Sevnica 
podala pobudo za spremembo 
lokacijskega načrta na celotni

SavaGlas, 24.11.2005

Kristijan Janc

trasi obvoznice. Nov potek 
trase je tako predviden po 
obstoječi trasi ceste Gl-5 z 
izgradnjo podvoza pod želez
niško progo Trebnje - Sevni
ca. Podpisniki protokola so 
Ministrstvo za okolje in pros
tor, Ministrstvo za promet ter 
Občina Sevnica. Za izvedbo 
aktivnosti bodo potrebna 
sredstva v višini 853 mili
jonov SIT, kijih bosta zago
tovili Ministrstvo za okolje in 
prostor ter Ministrstvo za 
promet, vsak do ene polo
vice. Stranke protokola med 
drugim ugotavljajo, da bo 
rekonstrukcija glavne ceste z 
izgradnjo podvoza pod 
železniško progo v Boštanju 
glede na finančne zmožnosti 
investitorjev potekala dlje 
časa.

občinski svet sevnica
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Nizko in srednje ra
dioaktivni odpadki

Občina Sevnica seje z vi
soko večino soglasja v občin
skem svetu prijavila na razpis 
za izbor lokacij za nizko in 
srednje radioaktivne odpadke. 
Posamezne krajevne skupno
sti so nato z vso odgovornos
tjo ponudile konkretne loka
cije za nadaljnje raziskave.

Tako seje Občina Sevnica 
kot neposredna soseda po teh
tnem premisleku z vso odgo
vornostjo vključila v nadaljnji 
postopek izbire lokacije. Ve
denje in zavedanje, da se 
ogroženost in razvrednotenje 
prostora zaradi nuklearne 
elektrarne ne končna z občin
sko mejo, seje potrdila že pri 
delitvi rente z naslova začas
nega odlagališča v Krškem, ki 
so ga dosegli takratni posav
ski župani Janc, Bogovič in 
Vizjak. Tako odločitev za 
vstop v postopek ni bila nelo
gična, hkrati pa tudi v določeni 
meri z javnomnenjskimi an
ketami preverjena med obča
ni, da so o problemu informi
rani in se zavedajo potrebnosti 
reševanja problema.

V Slovenski ljudski stranki 
smo zelo zadovoljni, da smo 
v občini Sevnica zmogli toli
ko razsodnosti in poguma, da 
se vključimo v postopek. Za
gotovo pa je tudi pomembno 
dejstvo, da se za razvredno
tenje prostora v času raziskav 
za prostor pridobi nadomes
tilo. V primeru Cagoša, ki je 
izbran v občini Sevnica kot 
primerna lokacija, gre tudi za 
dejstvo, da je v neposredni 
bližini doline Save, ki bo z

izgradnjo hidroelektrarn bis
tveno spremenjena. Njen na
raven videz se bo popolnoma 
spremenil in se bo povrnil šele 
po več letih obratovanja elek
trarne in sonaravnega vzdrže
vanja krajine.

V Slovenski ljudski stranki 
se zavedamo, da če želimo v 
občini Sevnica intenziven raz
voj, je potrebno v ta proces 
vključevati projekte, ki jih 
zahteva sodobni čas, vendar 
pa jih moramo v prostor 
umeščati na način, ki bo omo
gočal trajnostni in sonaraven 
razvoj prostora.

LDS
LIBERALNA DEMOKRACIJA 

SLOVENIJE

Nedelja, 21. avgust 
2005, je bil za Sevnico dan, 
ki se ga bomo spominjali 
celo življenje. Neutje, kije 
pustošilo po naših krajev
nih skupnostih, je uni
čevalo lastnino posamez
nikov, pokazalo svojo 
rušilno moč tudi na infras
trukturnih objektih, spro
žalo nove in nove plazove.

Torek, 15. november 
2005, je bil dan, ko je bil v 
prepolni Kulturni dvorani 
Krško dobrodelni koncert 
z napisi vseh donatorjev, ki 
so z denarnimi ali drugač
nimi sredstvi priskočili na 
pomoč občini Krško ali 
Sevnica. Lepo je prisostvo
vati prireditvi, na kateri 
veje dobrota, enotnost in 
želja pomagati tistim, ki

pomoč resnično potrebujejo.
Dovolite, da se vsem 

donatorjem in vsem tistim, 
ki so kakor koli pripomogli 
pri reševanju in kasneje 
urejanju posledic neurja, 
iskreno zahvalimo tudi v 
svetniški skupini in OO 
LDS Sevnica. Pokazali ste 
svojo veličino, zato smo 
vam hvaležni.

SDS
Vsakdo je enako 
pomemben

V parlamentarni demokra
ciji velja načelo enakosti spo
lov tako v družbeno socialnem 
kot v pravno političnem po
gledu. Poleg ustave RS nas k 
načelu enakosti spolov zave
zujejo tudi drugi veljavno 
pravni akti, ki so jih zavzele 
politične opcije. Odbor mini
strov je (Svet Evrope, Strass- 
burg, 12. marec 2003) dr
žavam članicam podal pri
poročilo o uravnoteženi za
stopanosti žensk in moških pri 
procesih odločanja v poli
tičnem in javnem življenju. O 
enakih možnostih žensk in 
moških govori tudi zakon 
ZEMŽM, ki je pričel veljati 
20.7.2002. S tem zakonom se, 
kot pravi 1. člen Splošnih do
ločb, “... določajo skupni te
melji za izboljšanje položaja 
žensk in ustvarjanje enakih 
možnosti žensk in moških na 
političnem, ekonomskem, so
cialnem, vzgojno-izobraže- 
valnem ter na drugih področ
jih družbenega življenja.

Ustvarjanje enakih možnosti 
je naloga celotne družbe in 
pomeni odstranjevanje ovir za 
vzpostavljanje enakosti spo
lov...” Načelo enakosti spo
lov nam nudi možnost in zago- 
tavlja graditev uravnotežene 
politične sredine. Kje so prav
zaprav težave? V praksi. Goli 
kvotni sistem, kot neka nor
mativna meja in kot so doslej 
pokazali rezultati, ne prinaša 
zadovoljivih rezultatov, saj je 
ta sistem v marsičem pomanj
kljiv. Zenske, ki bodo kandi
dirale na izvoljiva mesta, ne 
smejo biti podvržene strogo 
kvotnemu mlinu, kar pome
ni, da tista, ki kandidira, ne 
kandidira zaradi kvote, ampak 
zaradi svojih sposobnosti, 
znanja in osebne moči. Vse 
kandidatke pa morajo biti 
obravnavane kot enakovred
ne kandidatke in ne kot žen
ske kandidatke. Seveda ne gre 
kvotnega sistema na slepo kri
tizirati, saj prav ta mehanizem 
ženskam omogoča spoznanje, 
da moramo aktivneje in bolj 
neposredno graditi družbeno, 
socialno in politično realnost. 
V tej smeri smo namreč pri 
graditvi kolektivne in urav
novešene politične moči še 
vedno premalo angažirane in 
zainteresirane. Premalo se za
vedamo, da politika ni uma
zana stvar in nekaj zunaj nas. 
Politika je takšna, kakršni smo 
mi sami. Je naše družbeno zr
calo. V njem vidimo tisto, kar 
soustvarjamo vsi. Po drugi

strani pa še vedno radi po
zabljamo, da smo najprej 
ljudje, da nas vse druži člo
večnost, šele potem se raz
likujemo kot individuumi.

Kako torej opogumiti žen
ske, da bi se začele za politi
ko bolj zanimati? Kuharskega 
recepta žal ni, čeprav drži eno 
- če smo v svoji sredini vsaj 
minimalno politično aktivne, 
smo neposredno ali posredno 
udi del mnogih razvojnih in 
idejnih procesov. Če pa os
tanemo pasivne in gre vse 
mimo nas, potem svoje ideje 
in osebno moč dobesedno po
lagamo v roke drugega. Ali 
tudi drugače - če bi vsako 
zrno pšenice, ki ga posadimo, 
o sebi mislilo, daje nekorist
no, nepomembno in povsem 
brez lastne volje, bi kmalu 
zavladala lakota, in če bi vsak 
atom vode prepustil lastno 
usodo drugemu atomu, bi zav
ladal kaos. Podobno je z na
mi. Mimo naravnih procesov 
ne moremo. Kje so potem 
resnične težave? V prvi vrsti 
v lastnem vrednotenju. Vsak 
od nas, ne glede na spol, je 
ENAKO POMEMBEN člen 
naše družbe. Zato je bolje, da 
si sam gospodar svojih 
odločitev in s tem tudi usode, 
pa čeprav si sprva videti samo 
kot drobno, navidez nepo
membno zrno.

Tanja Mencin, 
predsednica 

OO ŽO SDS Sevnica

N Si
Nova Slovenija
KrSčanska IJuttska stranka

Občinski svet je na zadnji 
seji obravnaval predlog pro
računa za leto 2005. To bo 
največji proračun občine 
Sevnica v njeni zgodovini, 
zahvaljujoč predvsem predvi
denemu najemu kredita v 
višini kar 300 milijonov SIT. 
Tako se bo občina maksi
malno zadolžila za kar dolgo 
časovno obdobje, kljub temu 
da je v proračun občine v 
tekočem letu prikapljalo kat 
nekaj sredstev zaradi sprejete
ga predloga Ministrstva za fr' 
nance za povišanje glavarine 
(za 10 % v letu 2005 in 4 % 
za leti 2006 in 2007). Opo
zarjamo, da občino Sevnica 
čakajo nekateri veliki projek
ti tudi v prihodnjih letih in ne 
le v predvolilnem letu 2006- 

Za OO N. Si Sevnik 
Matjaž Trave'1

posavska unija
www.pum.si

Bodi zraven! Med nami je še 
prostor!

Slovenijo pofrebuje nov zoft0* 
Polreboje ga fud» s 
demokracija. Da bi uspete 

J jata eden drugega. 
soddna demoteaaja za 
Sbtfertijo. Nov) izzivi, sveže 
Pridruži se nam. Med & 
prostori

www.socialnidemokrJL>'
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Kdaj bo KS Kapele poskrbe
la za ureditev odcepa, po ka
terem naj bi sedaj tekla gnoj
nica, bi želela vedeti poslušalka 
iz Kapel.

Predsednik KS Kapele Anton 
Cerjak poslušalki svetuje, naj se 
obme na njih, saj bodo prispevali 
cevi. To seveda zadeva odpadne 
vode iz gospodinjstev, ne pa 
gnojnice, za kar je pristojno Mi
nistrstvo za kmetijstvo, ki oblju
blja dokončno ureditev tega vpra
šanja v letu ali dveh. Kapele se 
bodo vsekakor v prihodnjem letu 
morale odločiti, ali bodo v kraju 
zgradili mini čistilno napravo ah 
bodo kako drugače rešili problem 
odpadnih voda.

Poslušalko iz Budne vasi je 
zanimalo, kdaj bodo v vasi do
bili bolj močno elektriko, saj jih 
omejitev toka ovira pri gos
podinjskih opravilih.

Vodja oddelka vzdrževanja 
na Elektru Celje, enoti Krško Mi
ran Jankovič odgovaija: “Odje
malci električne energije Budne 
vasi se napajajo z električno ener
gijo iz transformatorske postaje 
Brank preko nadzemnega niz
konapetostnega omrežja. V 
omenjeni vasi do sedaj nismo za
beležili slabih napetostnih raz
mer. Poslušalko prosimo, da nam 
pisno, telefonsko ah pa osebno 
sporoči svoj naslov, kar potre
bujemo za namestitev meritev 
kakovostne električne napetosti 
na njenem električnem priključ
ku. Ce rezultati meritev ne bodo 
skladni z zahtevami standarda 
SIST EN 50160, bomo ustrezno 
ukrepali.”

Franc iz Brežic je spraševal, 
kdaj bodo zgradili pločnik do 
Intermarketa, da bi se lahko 
končno sprehodili po brežiški 
obvoznici.

Brežiški župan Ivan Molan 
je povedal, da se zaveda potrebe, 
vendar je cesta državna, pločnik

pa zaenkrat še ni v programu 
izgradnje. “O zadevi se bomo go
tovo informirali in morda v krat
kem lahko povedali kaj več”, je 
še dodal.

Poslušalka z Obrežja spra
šuje, kdaj se bo pri njih pričela 
graditi kanalizacija.

Brežiški župan Ivan Molan: 
“O kanalizaciji Obrežje in Veli
ka Dolina se že dolgo govori, v 
kratkem času pa se bo pričela tudi 
izvajari. Ves projekt, ki naj bi bil 
dokončan do konca prihodnjega 
leta, je ocenjen na okrog 900 mili
jonov SIT.” (Več o njem si lahko 
preberete v 144. številki Sava- 
Glasa na strani 4.)

Matejo iz Brezja pri Dov- 
škem zanima, kdaj se bo pri njih 
pričela sanacija ceste.

Vodja oddelka za gospodar
sko infrastrukturo Rafael Jure
čič je na vprašanje odgovoril, da 
ne more ničesar obljubiti. Potreb
no bi bilo sanirati za 200 mili
jonov cest, o sredstvih bo odločal 
krški občinski svet. Jurečič se 
zaveda, daje cesta zaradi strmine 
precej nevarna in da morajo biti 
vozniki kar pazljivi pri vožnji. Če 
bo projekt odobren, upa, da bodo 
polovico poškodovane ceste 
sanirali še pred novim letom.

Poslušalka iz Sevnice je poiz
vedovala, kaj bodo pristojni sto
rili za trpinčenega otroka iz 
Sevnice, ki je padel z balkona 
nekaj metrov globoko.

S konkretnim primerom se uk- 
varja sevniški center za socialno 
delo, kjer pa nočejo zadeve še do
datne pogrevati. Zaradi padca de
klice z balkona obvestila v zvezi 
s sumom storitve kaznivega de
janja zanemarjanja mladoletne 
osebe ter surovega ravnanja po 1. 
in 2. odstavku 201. člena Kazen
skega zakonika RS zbirajo tudi 
policisti. Več o tem si lahko pre
berete v 144. številki SavaGlasa.

c \

NAROČILNICA
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Število izvodov

Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 210 SIT na izvod. 
Naročniško razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic 
Naročnine je možen samo pred novim obračunskim obdobjem.
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mnenja, odgovori, popravki

Sporočilo bralcem!
Bralce vabimo, da s svojimi mnenji, stališči in komentarji sode

lujejo v rubriki Mnenja, odgovori in popravki. Vsi prispevki za 
rubriko morajo biti opremljeni s polnim imenom in naslovom 
odgovorne fizične osebe (tudi v primeru institucij, organizacij, 
strank, društev,...) in s telefonsko številko, na kateri je mogoče 
preveriti avtentičnost avtorja. Na podlagi Zakona o medijih 
(Ur.l.35/2001) si uredništvo pridržuje pravico do objave ali neob- 
jave in krajšanja prispevkov v skladu s svojo uredniško politiko 
in prostorskimi možnostmi. Izjema so odgovori in popravki, ki po 
zakonu ne smejo biti spremenjeni in dopolnjeni.

Še “Odmev po
referendumu”

SavaGlas, štev.145., str. 15

Komurkoli, ki spremlja slo
vensko politiko, Tit Turnšek ni 
neznana oseba in ga ni potreb
no posebej predstavljati, pa 
vseeno hvala. Gospod Kelemi
na me je sedaj spomnil na moje 
članstvo v SDSS-u. Res je g. Ke
lemina, da sem bil med tistimi, 
ki so skupaj s Francetom Tom
šičem ustanovili prvo slovensko 
stranko, ki smo ji nadeli ime 
SDSS - Socialna demokratska 
stranka Slovenije. Ideja se je

mali oglasi

Prodam traktor Porsche, 50 
KM, ali ga zamenjam za 
mulčer kladivar. Prodam tudi 
nakladalko Sip, krožne brane, 
predsetvenikzježi širine 125 
cm, traktorsko prikolico, av
tomobilsko prikolico, pod
vozje za prikolico z naletno 
zavoro, elektromotor 11 kilo
vatov in 1460 obratov s 
stikalom, plug Olt, 3 5-kg 
plinske jeklenke ter dva radi
atorja dolžine 2m. Pokličite 
041-565-705.

Prodam dobro ohranjeno 
2900-litrsko cisterno za kuril
no olje. Pokličite 49-26-575 
ali 031-473-234.

RADIO/BREZICE
F na 8S,7 I« «3,0 MW*

porodila po nekem štrajku lito- 
strojskih delavcev. Slo nam je 
za to, da v Sloveniji, ki je hitela 
v divji kapitalizem in večstran
karski sistem, uveljavimo vred
note evropske socialne demo
kracije. Vodenje stranke je pre
vzel dr. Pučnik, poln idej nem
ške social-demokratske stranke 
(SPD). Program, ki smo ga ta
krat napisali, je bil odraz teh 
idej. Bila je tudi Združena lista 
socialnih demokratov z zelo 
podobnim social-demokrats- 
kim programom. Tedaj je dr. 
Pučnik razmišljal o združitvi 
obeh strank. Razhajanja so bi
la le v odnosu do naše polpre
tekle zgodovine. Dr. Pučnik ni 
mogel preko svojih osebnih 
travm. V SDSS so potem priha
jali različni ljudje, ali če upo
rabim vaš žargon - “tiči”, med 
drugimi tudi Vi, gospod Kele

mina. Stranka se je oddaljeva
la od idej socialne demokra
cije. Roza vrtnica je postajala 
vedno bolj ovela. In zato sem 
se z vašo sedanjo stranko razšel 
in ostal zvest svojim prepričan
jem. Vedno me boste našli tam, 
kjer se bo potrebno postaviti 
za socialni položaj kmeta, de
lavca, uslužbenca, upokojenca, 
pa tudi tam, kjer bo ogrožena 
demokracija. Od teh vrednot 
se je SDSS preveč oddaljila in 
si zato tudi zaman prizadevala 
postati članica družine evrop
skih social-demokratskih strank. 
Kasneje je stranka tudi iz ime
na izpustila “socialno demo
kracijo” in postala SDS. Tisti 
“D” naj bi pomenil “demokrat
ska ”, toda g. Kelemina, vse kar 
Vi počenjate in pišete, je zelo 
daleč od demokracije.

Vidim, da mojega pisanja 
niste razumeli (lahko bi koga 
naprosili, da vam ga razloži), 
saj ste očitno prezrli bistvo. 
Morda sem od Vas tudi preveč 
pričakoval, zato si bom dovo
lil še enkrat pojasniti. Pripo
ročate, naj se z vprašanji svo
bode tiska, demokracije, ved
no slabšega socialnega polo
žaja ljudi itd., skratka s politi
ko ukvarjajo samo “modra vod
stva” strank. Nekaj podobne
ga je nekoč zahtevala stara Po
pitova partija, ki je vladala v

imenu delavskega razreda in 
ker sto tisoč glava partija ne 
more vladati, je to v njenem 
imenu počel kar CK. In da bi se 
stvar poenostavila, kar Izvršni 
komite ali še bolje sam predsed
nik. Logika vašega pisanja ta
kih želja ne skriva, z njo ško
dite ugledu svoje lastne stranke, 
ki pa ji takih namenov vendar
le ne pripisujem. Z demokraci
jo je že tako, da velja za vse ali 
je pa ni.

In da me ne boste iskali prav 
daleč, živim prav tu, v Posavju. 
Tako sem imel večkrat prilož
nost občudovati vaše politične 
spretnosti, ki ste jih razkazovali 
po raznih sejmih in na katere 
ste tako zelo ponosni. Pa saj 
vam nisem napisal, da je s tem 
kaj narobe. Nasprotno, gre 
vam odlično od rok in ostanite 
pri tem, politiko pa res raje pus
tite pri miru. In če se že po vsej 
sili hočete ukvarjati z njo, vam 
dam dobronameren nasvet. 
Svojo politično verodostojnost 
boste ohranili le, če se boste 
lotevali problemov, ki ste jim 
dorasli, ne poskušajte pa oseb
no napadati ljudi, ki se z vami 
ne strinjajo. S tem šibkosti va
ših argumentov nikoli ne boste 
mogli prikriti.

Tit Turnšek 
Gabrijele 71

ZAHVALA
Prazen dom je in dvorišče, 
zaman oko te naše išče, 
sledi ostale so povsod 
od dela tvojih pridnih rok.

Ob boleči izgubi našega dragega moža, očeta, 
starega očeta, brata, strica in tasta

IVANA KOVAČIČA
iz Brezovice na Bizeljskem

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in sosedom za izrečeno 
sožalje, podarjeno cvetje, sveče, za svete maše in denarno pomoč. Za pomoč v najtežjem 
trenutku se zahvaljujemo družinam Martini iz Brezovice, Gramc, Travnikar, Martini, 
Polak in Hudina-Vovk. Zahvala tudi g. župniku, g. Žičkarju, g. Petelincu in g. Zagmaj- 
stru za zaigrano Tišino, pevskemu zboru za zapete žalostinke, govornikoma Jožetu 
Križančiču in Ervinu Kovačiču za ganljive besede slovesa ter gasilcem za vsestransko 
pomoč in vodenje pogreba. Zahvala tudi osebju Bolnišnice Brežice za lajšanje bolečin. 
Se enkrat hvala vsem, ki ste našega dragega pokojnika v tako velikem številu pospre
mili k večnemu počitku.

Žalujoči: vsi njegovi

V SPOMIN

25. novembra bo minilo 
žalostno leto,

odkar je k večnemu počitku 
odšla naša ljuba žena in mama

JOŽICA SATLER
iz Brežic

Zahvaljujemo se vsem, ki jo ohranjate v lepem 
spominu, ji prižigate sveče in postojite ob njenem pre
ranem grobu.

Mož Franc, sinova Uroš in Aleš ter ostalo sorodstvo

V SPOMIN
Odkar utihnil je tvoj glas, 
bolečina in samota sta pri nas. 
Zato pa pot nas vodi tja, 
kjer tvoja duša mir ima.
Tam v tišini mirno spiš, 
a v naših srcih ti živiš.

14. novembra je minilo pet ža
lostnih let, odkar nas je za vedno 
zapustil naš dragi ata in stari ata

STANKO GORSAK
iz Žadovinka pri Leskovcu

Hvala vsem, ki prižigate sveče v njegov spomin in po
stojite ob njegovem grobu.

Žalujoči: hvaležna hči Marjana z možem Tonijem, 
vnukinji Melita z Boštjanom in Tina z Marjanom 

ter ostalo sorodstvo
y
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Ob “odpiranju ” boštanjske elektrarne, ko je slovesnost potekala 
v notranjosti elektrarne, je pozornemu opazovalcu oko obsta
lo na človeški figuri, ki je stala na vhodu oziroma na skrajnem 
severu stavbe. Izkazalo se je, da tam ves čas stoji Vlado Bez
jak, predsednik policijskega veteranskega društva Sever. Opa
zovalci se niso mogli zediniti, kaj mož počne na vhodu, bili 
pa so si enotni, da je na severu res Sever.

Gledališka skupina DKD Senovo seje odpravila na zaključno 
prireditev Čufarjevih dnevov na Jesenice dobro založena z jedačo. 
Imeli so načrt, da v gledališču pomalicajo, nato pa gredo na potep 
ob jezera. Ko so v dvorani, v kateri so že tolikokrat navduševali 
občinstvo s svojimi komedijami, začeli odvijati pečenko, so slišaU 
zavijati sireno, pridrvel je gasilski avto in intervencijska ekipa se 
je zapodila v dvorano. Senovčani so “debelo” gledab, znanstveni 
zaključek akcije pa je bil, da so senzorji v gledabšču reagirab na 
vonj pečenke in sprožib požarni alarm!

r

Prednost režimskega časopisa je v tem, da prej pride do 
uradnih informacij. To velja tudi za sevniško občinsko glasilo 
Grajske novice. Slednje so namreč “zalaufale” prvi agregat 
boštanjske elektrarne že konec oktobra. Na strani deset no
vembrskega glasila so namreč zapisali “ .. .lahko oznanimo, 
da je v zadnjem tednu oktobra poskusno začel obratovati prvi 
agregat..Za ostale medije, ki ne gremo v korak s časom (in 
energijo), je 14. novembra agregat pognal minister Vizjak.

Ali v Sevnici res razsaja SALMONELA, meje zaskrbljeno 
pobarala znanka. - Ne, kdo ti je to natvezil. Videla sem trans
parent v Šmarju, na katerem piše salmonela. Pa smo preverili 
in ugotovili, da je na transparentu tako nerodno izpisana re
klama za frizerja in piše: “SALONELLA”

Kolerabi velikanki
Veliki Trn - Metelkove hvaležna zemlja vrsto let ob

darja z obilnimi pridelki. “Uporabljam le hlevski gnoj, plod
na zemlja in pridne roke ter ustrezno škropljenje pa naredijo 
še svoje,” pove ponosno gospodinja Majda, ki se je na 
Veliki Trn priselila pred 46 leti. Na njenem vrtu je zelenja
va bujna še pozno v jesen, posebej paradižnik, ki je bil 
svež še sredi novembra. Gospodinja, ki je letos proslavila 
65 let življenja, se že vse svoje življenje ukvarja z zemljo, 
čeprav sta z možem nekaj posesti že predala potomcem. 
Mož po kapi zadnja leta precej boleha, zato nekaj manj kot 
hektar posestva - vebko zadovoljstva jima prinaša tudi vi
nograd - obdeluje zlasti Majda, ki je vzgojila pet otrok, 
trije so še živi.

Majdi je letos uspel pravi podvig; iz zemlje je le s težavo 
potegnila kar 9 in 10-kilogramski kolerabi. Temu se niti 
več ne čudi, saj sta lani sovrstnici tehtali 7 in 8 kg. Prihod
nje leto lahko potemtakem pričakuje še obilnejši pridelek, 
s katerim se posladkajo prašiči. M.K.

Poslovno in
projektno

svetovanje
Tel.: 07 499 06 80

e-mail:
rcbrezice@siol.net

Minister za gospodarstvo Andrej Vizjak

Amrnmi
V socializmu je bila 

dosti cenejša država, 
saj smo plačevali samo 

bogove in ne še 
svetnikov kot sedaj!

c=r>
Pametni so celo za 

bedarije drago plačali!

Druga miš vedno prva 
pride do sira.

Ljubezen je kot vojni 
zločin. Nikoli ne zastara.

Ni vsaka, ki pade, 
padalka.

Pred vsako polno in 
prazno denarnico stoji 

ženska!

Nobena nima tako 
zvestega moža kot 

steklenica.

Kruh
V pekarno stopi možak in 
naroči kruh.
“Seveda, gospod. To vas bo 
po novem stalo 320 tolar
jev.”
“Kako to mislite, 320 tolar
jev?”
“Tako. Država pobere 100 
tolarjev, občina 100 tolar
jev, 120 tolarjev pa stane 
kruh.”
“Kaj hočem, jesti je treba. Tu 
imate 320 tolarjev.”
Pek vzame denar, pobrska 
po blagajni in možaku vme 
120 tolarjev.
“Zakaj pa mi vračate ta de
nar?”
“Kruha nam je zmanjkalo.”

Bralce vabimo, da s svojimi 
šalami sodelujejo v novi rubri
ki Vaš “vic”. “Vice” pošljite 
na naslov: SavaGlas, Trg iz
gnancev 12, 8250 Brežic.

V časopisu SavaGlas že od septembra teče akcija, v kateri 
izbiramo naj-Posavko ali naj-Posavca. Doslej smo prejeli že 
veliko vaši glasovnic. Akcijo bo trajala do konca leta 2005, 
zato vas ponovno pozivamo, da sodelujete. Tokrat objavlja
mo tudi imena vaših predlogov za naj-Posavko ali naj-Posav
ca: Nuša Derenda, Slavko Cerjak, Božidar Groboljšek, Miha 
Haler, Primož Kozmus, Kristijan Janc, Srečko Pavkovič, 
Anita Pavlovič, Izak Šantej, Marija Veble, Andrej Vizjak, 
Dušan Vodlan in Alenka Žuraj Balog.

NAPOVED VREMENA 
ZA SLOVENIJO 
24. november 2005

Danes bo pretežno oblač
no, v notranjosti Slovenije 
bo občasno še rahlo snežilo. 
Sprva bo še vetrovno, v dragi 
polovici dneva pa bo veter 
oslabel.

Jutri bo zjutraj delno jas
no in ponekod po nižinah 
megleno.

Petek Sobota Nedelia

NAJ-POSAVKA ali NAJ-POSAVEC
SavaGlas pričenja akcijo, v kateri boste bralci izbrali naj-Posavko ali naj-Posavca za leto 2005.
Med nami je namreč veliko posameznikov, ki po uspešnosti izstopajo na gospodarskem, vzgojno- 
izobraževalnem, kulturnem, športnem področju ali v lokalni skupnosti, in bi si po vašem mnenju zaslužili 
tak časten naziv.

Izpolnite glasovnico in jo čimprej pošljite na naslov: SavaGlas, Ttg izgnancev IZ 8250 Brežice

Akcija bo trajala do konca leta 2005, ko bomo naj-Posavko 
ali naj-Posavca razglasili na javni prireditvi.

Vse vaše predloge bomo objavljali v SavaGiasu, vsak glasovalec-glasovalka
lahko pošlje več glasovnic, na zaključni prireditvi pa bomo enega od glasovalcev izžrebali in nagradili s
praktično nagrado.

GLASOVNICA
Naj-Posavka/naj-Posavec je

Ime. Driimek in naslov Došiliatelia


